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Gmina Zaniemyśl. Sesja Rady Gminy 
RO.0002.10.2023 

Protokół (PROJEKT) 

LX Sesja Rady Gminy w dniu 30 października 2023  
Obrady rozpoczęto 30 października 2023 o godz. 
16:00, a zakończono o godz. 18:18 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 
2. Alina Frąckowiak 
3. Katarzyna Gomułkiewicz 
4. Tomasz Grabowski 
5. Jerzy Grześkowiak 
6. Jolanta Jóźwiak 
7. Kamila Kołacka 
8. Paweł Kurpik 
9. Zbigniew Łyszczarz 
10. Michał Maliński 
11. Michał Marciniak 
12. Ewaryst Pankowski 
13. Marek Stroiwąs 
14. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni 

1. Bartłomiej Mieloch 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  
 
1. Justyna Dąbrowska, Wójt Gminy Zaniemyśl  

2. Danuta Sobkowiak, Sekretarz Gminy – Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich  

3. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy  

4. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny  

5. Katarzyna Kicinska-Pajchrowska, Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 

6. Magdalena Haberland, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

7. Justyna Teichman, Dyrektor CUW Zaniemyśl (w zastępstwie)  

8. Beata Świt – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Śnieciskach 

9. Sołtysi Sołectw (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu)  
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1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
otwieram LX (60) sesję Rady Gminy Zaniemyśl, bardzo serdecznie witam Państwa Radnych, 
Panie i Panów Radnych witam Wójt Gminy Zaniemyśl, Panią Justynę Dąbrowską, witam 
Sekretarza Gminy, Panią Danutę Sobkowiak, witam naszego Radcę Prawnego, Panią 
Aleksandrę Kupczyk-Zajączkowską, witam Państwa Sołtysów, Panie i Panów Sołtysów, witam 
Dyrektora GOK-u, Panią Katarzynę Kicińską-Pajchrowską, witam Dyrektora CUW-u, Panią 
Justynę Teichman, witam Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej, Panią Magdalenę 
Haberland, witam Dyrektorów szkół i przedszkoli, witam także wszystkich Państwa 
obserwujących naszą sesję Rady Gminy w Internecie, witam także Panią Skarbnik, Panią 
Agnieszkę Scheffler, która w tej chwili dotarła, Drodzy Państwo, informacja dotycząca 
jawności posiedzeń, transmisji, utrwalenia obrad oraz ochrony danych osób uczestniczących 
w obradach Rady Gminy Zaniemyśl znajduje się przed wejściem do sali Gminnego Ośrodka 
Kultury, a także w Biuletynie Informacji Publicznej, każdy kto chce może się z tą informacją 
zapoznać 
 
2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

stwierdzam, że w obradach uczestnicy trzynastu radnych co jest liczbą wystarczającą do 

podjęcia prawomocnych uchwał 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 
2. Stwierdzenie quorum Radnych. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 
5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 
6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie nadania budynkowi stanowiącemu Izbę Pamięci w Zaniemyślu nazwy 
Zaniemyska Strażnica Historii; 
2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023; 
3) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl. 

9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji. 
 
4. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie, czy jakieś uwagi są do protokołu? nie 
widzę, zapytam jeszcze, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się z protokołem z 
pięćdziesiątej dziewiątej sesji Rady Gminy Zaniemyśl, też nie widzę 
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Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu z LIX sesji Rady Gminy Zaniemyśl 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 
Maliński, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
NIEOBECNI (2) 
Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 
 
5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 
 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, zacznę od zarządzeń zmieniających 
budżet między sesjami, pierwsze zarządzenie z dnia 25 września, w którym dokonano 
przeniesień między wydatkami oświaty na kwotę 49 400,00 złotych, kolejne zarządzenie z 
dnia 29 września, w którym dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i 
paragrafami, zgodnie z zapotrzebowaniem jednostek oraz referatów, a także planowane 
dochody bieżące i wydatki bieżące uległy zwiększeniu o kwotę 90 301,21 zł, a w zwiększeniu 
dotyczyły przygotowanie i przeprowadzenie wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczpospolitej 
Polskiej kwota 17102,00, Referendum ogólnokrajowe kwota 106 zł, w ramach zadania 
Fundusz Pomocowy Podręczniki kwota 776,93 zł, w ramach zadania Fundusz Pomocowy 
Środki na Edukację Dzieci z Ukrainy kwota 30776 zł, na dofinansowania zadań realizowanych 
przez Ośrodek Pomocy Społecznej w rozdziale składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacone 
za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej oraz za osoby uczestniczące 
w zajęciach w Centrum Integracji Społecznej kwota 992 zł, w rozdziale zasiłki okresowe 
celowe i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe kwota 8 
tysięcy, w rozdziale zasiłki stałe kwota 19 306 zł, dotyczy zadania fundusz pomocowy, 
jednorazowe świadczenia pieniężne 300 zł, na to wydatkowano 1200 zł, w rozdziale pomoc 
materialna dla uczniów o charakterze socjalnym kwota 10 000 zł, w rozdziale świadczenia 
rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenie emerytalne 
i rentowe z ubezpieczenia społecznego kwota 2042,28 zł, i już ostatnie zarządzenie z dnia 11 
października, w którym dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami 
zgodnie z zapotrzebowaniem jednostek oraz referatów, a także planowane dochody bieżące 
i wydatki bieżące uległy zwiększeniu o kwotę 560 079,96 złotych, a zwiększenia dotyczyły 
środki na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów 
postępowania w sprawie jego zwrotu kwota 389 422,81 zł, obowiązek zapewnienia 
bezpłatnego gminnego przewozu pasażerskiego dla wyborców ujętych w spisie wyborców w 
stałym obwodzie głosowania położonym na obszarze danej gminy kwota 7,5 tys., 
przygotowanie i przeprowadzenie wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczpospolitej Polskiej 
kwota 31 800, w rozdziale uzupełnienie subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 
terytorialnego kwota 130 557,15 zł, kwota ta została przeznaczona na nagrodę specjalną z 
okazji 250. rocznicy utworzenia Komisji Edukacji Narodowej, o której mowa w artykule 92a 
ustęp 1 ustawy, Karta Nauczyciela, podziału tych środków między poszczególne jednostki 
samorządu terytorialnego dokonał Minister Edukacji i Nauki, dotyczy zadania funduszu 
pomocowego jednorazowe świadczenie pieniężne 300+, kwota 600 zł i zadanie fundusz 
pomocowy realizacja świadczeń rodzinnych kwota 200 zł, i teraz Referat Inwestycji i 
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Gospodarki Komunalnej, zgodnie z umową na budowę Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych zawartą z firmą JG Bud Jan Grzybowski z Daszewic trwa realizacja tego 
zadania, zgodnie z umową wykonano program funkcjonalny, funkcjonalno-użytkowy, tak 
zwany PFU, budowy oczyszczalni ścieków z zastosowaniem innowacyjnej niskoemisyjnej 
technologii w zakresie unieszkodliwiania odpadów z podwyższonym usuwaniem azotu i 
fosforu na działce geodezyjnej 126 w miejscowości Jeziory Małe, Gmina Zaniemyśl, w ramach 
zadania budowa oczyszczalni ścieków w miejscowości Jeziory Małe, Szanowni Państwo, jest 
to taki pierwsza, pierwsza dokumentacja dla naszej nowej oczyszczalni ścieków, ten program 
funkcjonalno-użytkowy wraz z dokumentami, które jeszcze do tego są dodatkowo, czyli 
decyzja środowiskowa i inne, będzie taką podstawą do starania się i ubiegania się o środki 
zewnętrzne, czy też pożyczki, nie mamy dokumentacji, sama dokumentacja, wykonanie 
dokumentacji to pewnie jest około dwóch lat, na podstawie PFU będziemy mogli skorzystać 
ze środków być może unijnych, które na zasadzie zaprojektuj i wybuduj, tak jak robimy to z 
naszą, z naszym PSZOK-iem, czyli Punktem Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych i 
będzie to nowa oczyszczalnia za tą oczyszczalnią, która istnieje, ja tylko przypomnę, że w 
2021 roku stan tej naszej oczyszczalni był bardzo, bardzo zły, groził zamknięciem, udało nam 
się wyremontować pierwszy staw w 2021, ten pierwszy, który czyści ścieki i w 2022 był 
kolejny staw wyremontowany czy oczyszczony z osadów i w tej chwili oczyszczalnia 
funkcjonuje i działa sprawnie, i bardzo dobrze, teraz kolejna, trwa demontaż i montaż, a 
jeszcze jedno, oczywiście to tutaj, jeżeli chodzi o tą naszą oczyszczalnię, pewnie nie byłoby 
możliwości jej naprawy w momencie czyszczenia stawów, gdyby nie dobra współpraca z 
Gminą Śrem i Środa, w której do dnia dzisiejszego również mogą nasi mieszkańcy ścieki 
dowożone, gdzie właśnie z tych miejscowości, gdzie nie ma kanalizacji, gdzie te ścieki są 
odstawiane właśnie do oczyszczalni w Śremie czy w Środzie Wielkopolskim, trwa demontaż i 
montaż nowych słupów oświetleniowych, kompletnych wraz z zasilaniem na działce 122/6 
oraz działce 124 w miejscowości Zaniemyśl, czyli to jest parking przed Gminnym Ośrodkiem 
Kultury oraz tutaj przed Urzędem Gminy Zaniemyśl, w dniu dzisiejszym rozpoczęto te prace, 
najprawdopodobniej zakończą się one jutro i nareszcie będziemy mieli sprawną, sprawne 
oświetlenie i przede wszystkim bezpieczne, niestety to oświetlenie ze względu na bardzo zły 
stan techniczny i groźbę porażenia musieliśmy odłączyć, zabezpieczyć, także będą nowe 
lampy, stare zostaną zdemontowane, opracowywany jest również projekt rozbudowy 
oświetlenia ulicznego w miejscowości Zwola, w rejonie ulicy Majdańska, Główna wraz z 
uzyskaniem wszystkich niezbędnych zezwoleń, w dniu 7 października rozstrzygnięto VIII 
edycję Rządowego Programu Polski Ład, Program Inwestycji Strategicznej, w której Gminie 
Zaniemyśl przyznano dofinansowanie i teraz może powiem na co, pierwsze to budowę 
kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Lubonieczek, etap pierwszy i drugi, koszt zadania to 8 
milionów, dofinansowanie jest na poziomie 7 milionów 600 złotych, czyli środki własne 
Gminy 400 tysięcy, tutaj mamy, to jest zadanie, które jest planowane na 2 lata, na dzień 
dzisiejszy mamy opracowaną dokumentację, kompletną dokumentację na pierwszy etap, 
czyli etap, który jak gdyby obejmuje drogę gminną do skrzyżowania z drogą powiatową, drugi 
etap to będzie właśnie od, od właśnie tego skrzyżowania do końca miejscowości 
Lubonieczek, w pierwszym etapie, tak chcielibyśmy to wykonać, że w pierwszym etapie 
zostanie wykonany, wykonana kanalizacja do skrzyżowania z drogą powiatową oraz 
opracowany projekt dokumentacji na drugą część, mam nadzieję, że to będzie w przyszłym 
roku wykonane, tak zakłada, tak będzie zakładał harmonogram i w drugim roku będzie już 
budowa tego kolejnej, kolejnej części, czyli tego drugiego etapu obejmującego pozostałą 
część miejscowości Lubonieczek, także to byśmy mieli ten, tą, tak, tak jest w, w każdym razie 
jest to tak pomyślane, żeby w dwóch latach kompletnie zamknąć etap Lubonieczka, i kolejne, 
i kolejna tutaj, kolejne dofinansowania to przebudowa ulicy Spacerowej z Zwoli, tutaj 
dostaliśmy, koszt inwestycji to milion dwieście, dofinansowanie jest w wysokości milion sto 
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czterdziestu tysięcy, sześćdziesiąt tysięcy jest jedynie wkładem własnym naszym, i kolejna, 
na co jeszcze czekamy? to czekamy na kolejne, kolejne jak gdyby rozstrzygnięcie, 
Rozświetlimy, to jest Edycja Rozświetlimy Polskę, modernizacja oświetlenia drogowego na 
terenie Gminy Zaniemyśl, wniosek, który składaliśmy opiewał na 1 371 800,00 zł. z czego 
wnioskowana kwota dofinansowania to 1 097 440,00 zł, wkład własny na poziomie 20%, 274 
360,00 zł, ale tutaj jeszcze rozstrzygnięcia nie mamy, i kolejna rzecz, która się wydarzyła, to 
odmalowano znaki poziomie na terenie Zaniemyśla, myślę tutaj o osiedlu, na którym się 
znajdujemy, oraz rozpoczęto wdrożenie nowej stałej organizacji ruchu drogowego, czyli 
aktualizacji oznakowania na drodze gminnej Zaniemyśl - Lubonieczek, to jest ulica 
Powstańców Wielkopolskich i Topolowa w Zaniemyślu i jeszcze troszeczkę, i tutaj reszta 
drogi gminnej w Lubonieczku, w tym roku wykonaliśmy projekt, nowy projekt organizacji, 
który został zatwierdzony i w tej chwili właśnie przystąpiliśmy do jego realizacji, kolejna rzecz 
też dobra to w dniu 10 października Prezesi Stowarzyszeń Dolina Noteci Pan Jacek Gursz i 
Prezes Lidera Zielonej Wielkopolski Pani Halina Biechowiak-Drożak podpisali z 
Wicemarszałkiem Województwa Wielkopolskiego umowę o przyznaniu pomocy na realizację 
projektu współpracy o nazwie Centrum Aktywności Dziecięcej EKO, dofinansowanie projektu 
to kwota 1 milion 50 tysięcy złotych, z czego 750 tysięcy przeznaczona zostanie na dostawę i 
montaż urządzeń na 10 placach zabaw na obszarze działania lidera Zielonej Wielkopolski, 
mamy to szczęście, że jesteśmy właśnie w tej dziesiątce i to jednym z tych planowanych 
placów zabaw, które mają zostać wypożyczony jest Plac Zabaw Zaniemyślu przy ulicy 
Wawrzyniaka, w tej chwili jest już prowadzone rozeznanie cenowe, więc myślę, że na pewno 
w przyszłym roku, na wiosnę, ten plac powstanie, informujemy, że trwa nabór wniosków w 
Programie priorytetowym Ciepłe Mieszkanie, do składania wniosków zachęcamy wszystkich 
mieszkańców Gminy Zaniemyśl, którzy mieszkają w budynkach wielorodzinnych i zamierzają 
wymienić nieefektywne źródła ciepła, rozstrzygnięto zamówienie publiczne na 
zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych oraz domków 
letniskowych lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe, na które powstają odpady komunalne, jak również z Punktu Selektywnej 
Zbiórki Odpadów Komunalnych z terenu Gminy Zaniemyśl w okresie od 1 stycznia do 31 
grudnia 2024 roku, termin składania ofert był do 4 października, a w dniu 27 października 
podpisałam umowę z Wielkopolskim Centrum Recyklingu, spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością w Jarocinie, zakres podstawowy tej umowy to 1 324 582,85 zł, a zakres 
opcjonalny jest powiększony, to jest powiększenie o 20%, czyli o 264 916,57 zł, co razem z 
podstawowym i opcjonalnym daje 1 589 444,42 zł, Szanowni Państwo, w tej chwili to bardzo 
bym chciała podziękować wszystkim Radnym, którzy zdecydowali się i umorzyli, i wydali 
zgodę na umorzenie udziałów, w tym roku podstawowy zakres, podstawowy zakres tej 
umowy, takiej samej umowy, z mniejszą ilością śmieci, to 1 966 921 079, na przyszły rok 1 
324 582,85 zł, czyli w przyszłym roku zapłacimy 642 338,94 zł mniej niż w tym roku, za ten 
podstawowy pakiet, gdyby nam przyszło o 20% zwiększyć, no to będzie mniej o 770 864,42 
zł, to jest budowa ulicy Nowej, może ulicy Wawrzyniaka, Nowej w Śnieciskach, czy budowę 
ulicy Wawrzyniaka, także jeszcze raz wszystkim Państwu, którzy pozwoliliście na 
przeprowadzenie tego, bardzo serdecznie dziękuję, to są ogromne koszty, ogromne kwoty, 
za które naprawdę wiele rzeczy można było zrobić, a nie workiem nosić do Jarocina, 
przygotowano zamówienie publiczne na odbiór i transport odpadów komunalnych 
pochodzących z nieruchomości pozostających w zorganizowanym przez Gminę Zaniemyśl 
systemie odbioru odpadów komunalnych w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia oraz zakup i 
dystrybucja fabrycznie nowych pojemników 120 litrów z przeznaczeniem na popiół, ten 
przetarg już został dzisiaj wysłany na platformę europejską, także na końcu tygodnia 
powinien już się ukazać u nas na platformie, trwa jeszcze tegoroczna realizacja funduszy 
sołeckich, w zeszłym tygodniu w Lubonieczku odbyła się wizja lokalna przy udziale Policji i 
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Zarządców Dróg Powiatowych w zakresie bezpiecznego przeniesienia przystanków 
autobusowych i o lokalizacji nowych na żądanie, niestety tutaj troszeczkę jeżeli chodzi o 
lokalizację jest mały problem, ale mam nadzieję, że będzie, będzie rozwiązany, w 
Czarnotkach powstało opłotowanie, nowe opłotowanie przy świetlicy wiejskiej, do 15 
listopada mają powstać nowe lampy, te lampy solarne, także na bieżąco realizowane 
zadania, w zakresie gospodarki nieruchomościami, ochrony zabytków, rolnictwa i ochrony 
przyrody, Zarządzenie nr 727 Wójta Gminy Zaniemyśl z 13 października w sprawie ogłoszenia 
wykazu nieruchomości przeznaczonej do wydzierżawienia w drodze przetargu pisemnego 
ograniczonego dotyczy części działki gruntu numer ewidencyjny 466, obręb Zaniemyśl, tak 
zwanej plaży miejskiej, czyli, czyli miejsca dla naszych rowerków wodnych, Zarządzenie 726 z 
dnia 13 października w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do 
wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej dotyczy działki gruntu numer ewidencyjny 112, 
obręb Polwica, w połowie miesiąca Gmina Zaniemyśl zleciła posadzenie 52 lip drobnolistnych 
przy drodze gminnej w miejscowości Dobroczyn z dotacji celowej pochodzącej ze środków 
województwa wielkopolskiego, prosimy mieszkańców o uszanowanie posadzonych drzew, i 
teraz z zakresu, z zakresu Referatu Organizacyjnego, rozstrzygnięty został nabór do Referatu 
Gospodarki Nieruchomości i Rolnictwa na stanowisko do spraw ochrony przyrody od 2 
listopada pracę podejmie Pani Daria Karaś, mieszkanka Zaniemyśla, pierwsza umowa zgodnie 
z przepisami ustawy o pracownikach samorządowych zostanie zawarta na okres 6 miesięcy, 
do 9 listopada można składać oferty na stanowisko urzędnicze w Referacie Inwestycji 
Gospodarki Komunalnej, na dzisiaj złożone zostały trzy oferty, w październiku został 
rozstrzygnięty konkurs na Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej, została nim Pani 
Magdalena Haberland, Pani Magda jest z nami, gratuluję bardzo serdecznie, mogę 
powiedzieć, że na ten konkurs wpłynęły trzy oferty, jedna z ofert nie spełniała wymogów 
formalnych, więc formalnie została odrzucona, i dwie oferty, akurat tak się złożyło, że dwie 
Panie z terenu Gminy Zaniemyśl, Pani Magda, i druga Pani mieszkanka Łękna, jednak komisja 
konkursowa rekomendowała Panią Magdalenę i Pani Magdalena przyjęła to stanowisko, 
także jeszcze raz bardzo gratuluję, nabór na stanowisko Kierownika Referatu 
Organizacyjnego został zakończony 20 października, wpłynęły trzy oferty, każda spełniła 
wymogi formalne, komisja rekrutacyjna rekomendowała wszystkie trzy kandydatury, w 
związku z czym trwają rozmowy z kandydatami, dostępność, od 9 do 20 października trwały 
konsultacje społeczne Rocznego Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na 
rok 2024, w tym okresie nie wpłynęła żadna opinia, podpisaliśmy porozumienie 
przedłużające współpracę z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu w zakresie prowadzenia Punktu Informacyjno-Konsultacyjnego 
Programu Czyste Powietrze, osoby zainteresowane dotacją z Programu Czyste Powietrze dla 
domów jednorodzinnych przy wymianie pieca, stolarki okiennej, drzwiowej i 
termomodernizacji mogą skorzystać z pomocy przy wypełnianiu wniosku w Punkcie 
Informacyjno-Konsultacyjnym w naszym Urzędzie, z myślą o osobach ze szczególnymi 
potrzebami przed Urzędem Gminy Zaniemyśl zamontowany został podnośnik pionowy 
ułatwiający dostęp do Urzędu, osoby zainteresowane mogą już z niego korzystać, w razie 
problemów można skorzystać z przycisku przywołującego pomoc, promocja, w ramach 
zadania upowszechnianie wiedzy i zachowań ekologicznych wśród mieszkańców gminy 
Zaniemyśl ze szczególnym uwzględnieniem dzieci i młodzieży odbyły się bezpłatne wycieczki 
edukacyjne dla 60 uczniów ze szkół, ze szkół naszej Gminy, Szkoła Podstawowa w 
Zaniemyślu, wycieczka do ZOO Poznań wraz z warsztatem na ratunek ginącym gatunkom, 
Szkoła Podstawowa w Pigłowicach, wycieczka do Muzeum Pszczelarstwa w Swarzędzu, 
Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, wycieczka do ArtZagrody Dymaczewo, warsztaty 
rattanowe, dla dzieci przedszkolnych odbyły się dwa warsztaty edukacyjne w sali Gminnego 
Ośrodka Kultury, warsztaty dotyczyły ochrony wód i prowadzone były przez Fundację Ratuj 
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Ryby oraz ochronę owadów zapylających prowadzone przez Kochajmy Pszczoły, zadanie było 
zrealizowane w ramach dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu, zakończyła się realizacja zadania Letnia Szkoła Generałowej 
Zamojskiej, oddział Zaniemyśl, w dniach od 16 do 20 października w Urzędzie można było 
obejrzeć prace, które powstały podczas zajęć realizowanych w tym projekcie, projekt był 
finansowany z Fundacji Zakłady Kórnickie, 7 października odbył się szósty rajd rowerowy z 
cyklu Zaniemyskie Rowerowanie, tym razem trasa rajdu zaczynała i kończyła się w Jaszkowie, 
gdzie Sołtys i Koło Gospodyń Wiejskich i Gospodarzy Wiejskich z Jaszkowa przygotowali 
poczęstunek dla uczestników rajdu, jeszcze raz bardzo serdecznie dziękujemy za wspaniałe 
przyjęcie, informujemy, że ostatni rajd Zaniemyskiego Rowerowania odbędzie się tradycyjnie 
11 listopada i wystartuje z Orlika w Zaniemyślu, planowane są dwie trasy rajdu, pętla wokół 
jeziora Raczyńskiego, czyli ta stara trasa, start o godzinie 11:00 i druga trasa to są cztery 
pętle po 25 kilometrów, które łącznie mają stanowić trasy o długości 105 kilometrów na 105 
rocznicę odzyskania niepodległości, uczestnicy rajdu na 105 kilometrów wyjadą na trasę 
wcześniej, bo już o godzinie 9:00, ta druga trasa jest z myślą o tych, którzy nie chcą cały czas 
jeździć dookoła jeziora i chcą troszeczkę dalej, po przejechaniu trasy około godziny 12:30 
planowany jest poczęstunek dla uczestników, losowanie nagród w konkursie odbędzie się 
około godziny 13:00, szczegóły dotyczące rajdu znajdują się na stronie internetowej Urzędu 
oraz Facebooku Urzędu i Orlika, złożyliśmy rozliczenie grantu Cyfrowa Gmina, dzięki któremu 
możliwe było wdrożenie EZD, portalu mieszkańca i aplikacji mobilnej, zakupienie serwera 
wraz z niezbędnym oprogramowaniem, uruchomienie nowej witryny internetowej dla 
Urzędu zgodnie z wymaganiami WCA i G2.1 i wymaganiami związanymi z dostępnością 
cyfrową, wykonanie diagnozy cyberbezpieczeństwa, mam nadzieję, że już Państwo mieliście 
okazję obejrzeć, czy już używać nowej, naszej nowej strony internetowej, z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej podczas uroczystości 12 października wręczono nagrody dla nauczycieli, 
otrzymały je Panie Małgorzata Kaczmarek ze Szkoły Podstawowej w Śnieciskach, Agnieszka 
Sprenger z Przedszkola Samorządowego Kolorowy Świat w Zaniemyślu, Alina Szymańska, 
Elżbieta Piasecka i Anna Rewers-Baranowska ze Szkoły Podstawowej im. Ryszarda 
Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu, jeszcze raz bardzo serdecznie Panią gratuluję, 19 
października w sali Gminnego Ośrodka Kultury odbyło się uroczyste wręczenie stypendiów 
Wójta Gminy Zaniemyśl dla uzdolnionych uczniów, stypendia otrzymali Konrad Piecuch 
uczeń klasy piątej szkoły podstawowej im. Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu, 
Konrad uzyskał średnią ocen 6,0 i zajął trzecie miejsce w finale ósmej edycji Wojewódzkiego 
Konkursu Wiedzy o gen. Józefie Rufinie Wybickim i Polskich Symbolach Narodowych, 
Gabriela Fechner-Kowalska uczennica klasy VIII Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w 
Pigłowicach, Gabrysia uzyskała średnią ocen 5,9 i zajęła drugie miejsce w IV Olimpiadzie 
Literatury Języka Polskiego dla szkół podstawowych, Igor Piwoński uczeń klasy VII Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Pigłowicach, uzyskał średnią ocen 5,8 i tytuł finalisty 
Wojewódzkiego Konkursu Historycznego, Oliwia Konopińska uczennica klasy VIII Szkoły 
Podstawowej imienia Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu, która uzyskała 
średnią ocen 5,55 i zajęła drugie miejsce w Drużynowych Mistrzostwach Powiatów w tenisie 
stołowym w ramach Igrzysk Młodzieży Szkolnej, Iga Witczak uczennica klasy VII Szkoły 
Podstawowej imienia Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu, która uzyskała 
średnią ocen 5,5 i zajęła drugie miejsce w Powiatowych Biegach Przełajowych w ramach 
Igrzysk Młodzieży Szkolnej, Antoni Fleśman uczeń klasy VIII Szkoły Podstawowej w 
Śnieciskach, Antoni uzyskał średnią ocen 5,6 i zajął drugie miejsce w konkursie Moje 
Powstańcze Korzenie Powstanie Wielkopolskie we wspomnieniach rodzinnych, Joanna Szulc 
uczennica klasy VIII Szkoły Podstawowej im. Ryszarda Wincentego Berwińskiego w 
Zaniemyślu, Joanna uzyskała średnią ocen 5,36 i zajęła drugie miejsce w Drużynowych 
Mistrzostwach Powiatów w tenisie stołowym w ramach Igrzysk Młodzieży Szkolnej oraz 
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Witold Grabowski uczeń klasy VIII Szkoły Podstawowej imienia Ryszarda Wincentego 
Berwińskiego w Zaniemyślu, który uzyskał średnią ocen 5,09 i tytuł finalisty w drugim 
Wielkopolskim Konkursie z zakresu rozwoju kompetencji obywatelskich 'z Samorządem na 
Ty', jeszcze raz gratuluję wszystkim uczniom tak pięknych wyników, może tylko powiem, że w 
tym roku do kapituły tego konkursu, bo tak to trzeba nazwać, zostało złożonych 26 dzieci, z 
czego jedynie ośmiu została przyznana nagroda Wójta Gminy Zaniemyśl, ja tylko przypomnę, 
żeby stać się jak gdyby laureatem, czy otrzymać stypendium Wójta trzeba dwie zasadnicze 
przesłanki spełnić, po pierwsze mieć średnią, wysoką średnią z konkretnych przedmiotów i 
drugie być finalistą, laureatem konkursów, ale nie wszystkich, tylko tych, które są na liście 
kuratoryjnej, ta lista kuratoryjna zmienia się praktycznie co roku, i Szanowni rodzice i 
opiekunowie, sprawdzajcie Państwo tą listę kuratoryjną, bo wiem, że dzieci, te dzieci, które 
w ubiegłym roku były nagrodzone i w tym roku również miały podobne osiągnięcia nawet na 
arenie międzynarodowej, nie zostały laureatami z tego względu, że po prostu w tym roku na 
tej liście kuratoryjnej już te konkursy się nie znajdowały, i może troszkę, żeby oszczędzić 
dzieciom pewnych rozczarowań, tak, bardzo proszę o czytanie tego regulaminu, no bo nie 
jest to przyjemne, żeby tak odmawiać, aczkolwiek zachęcamy, zachęcamy jak najbardziej do, 
do brania udziału we wszystkich konkurencjach, a komisja konkursowa bardzo skrupulatnie 
sprawdza jakie, jakie tutaj, czy, czy te warunki regulaminu ustalonego przez Radę Gminy, czy 
one są spełnione, 20 października dla uczczenia pamięci o zamordowanych podczas operacji 
Tannenberg w Zaniemyślanach odprawiona została uroczysta msza święta, po której na 
cmentarzu parafialnym w Zaniemyślu przy mogile rozstrzelanych odczytano apel poległych, 
złożono kwiaty i znicze, do 24 października trwa akcja zbiórki orzechów dla, trwała akcja 
zbiórki orzechów dla niedźwiedzi z poznańskiego ZOO, zebrane orzechy można było 
dostarczyć do szkół, przedszkola i urzędu gminy, wszystkie zebrane orzechy zostały 
dostarczone do ZOO, i teraz ważniejsze wydarzenia w jednostkach oświatowych, Szkoła 
Podstawowa w Zaniemyślu, uczniowie klas pierwszych przystąpili do międzynarodowego 
projektu edukacyjnych, 'Kreatywne Prace Plastyczne', 'Literki w akcji' oraz Ogólnopolskiego 
Projektu Edukacyjnego 'Klasa w terenie', 10 października grupa projektowa z klasy Vb 
rozpoczęła udział w międzynarodowym projekcie e-Tweening 'Moje miejsce na ziemi', 
realizowanym wspólnie ze szkołami z Macedonii Północnej, Turcji, Rumunii oraz Polski, 12 
października w ramach gminnych obchodów Dnia Edukacji Narodowej uczniowie klasy IIIc i 
VIIIb pod opieką nauczycieli przygotowali przedstawienie dla zaproszonych na tę uroczystość 
gości oraz pracowników szkół i przedszkoli, 20 października uczniowie klasy szóstej pojechali 
do poznańskiego ZOO w ramach projektu dofinansowanego przez Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska Gospodarki Wodnej w Poznaniu, gdzie uczestniczyli w warsztacie 'Na 
ratunek ginącym gatunkom', Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, uczniowie szkoły przystąpili 
do realizacji projektów Powstanie Wielkopolskie 1918-1919, Pamiętamy!, klasa czwarta, 
ósma, 'Cisi bohaterowie - Polacy ratujący osoby narodowości żydowskiej' dla uczniów klas 5-
8 oraz trzeciego Ogólnopolskiego Projektu Edukacyjnego 'Europa i Ja' dla drugoklasistów 
oraz Uniwersytet Dzieci - godzina z wychowawcą z udziałem klas siódmych, 23 października 
dla klas III-VII zorganizowano wyjazd na warsztaty w ramach edukacji ekologicznej, które 
zostały zorganizowane i sfinansowane przez Gminę Zaniemyśl, Przedszkole Samorządowe, 
przedszkolaki przystąpiły do projektów historycznych 'BohaterON w Twojej Szkole 2023' i 
'Szkoła pamięta', Przedszkole złożyło także swój akces w projekcie edukacyjnym 'Szkolne 
przygody Gangu Mocniaków', celem programu jest przekazanie dzieciom wiedzy na temat 
roli składników odżywczych w diecie, 3 października przedszkolaki wzięły udział w 
warsztatach edukacyjnych 'Ratuj Ryby', a 25 października w warsztatach 'Kochajmy Pszczoły', 
12 października zorganizowano zajęcia z udzielania pierwszej pomocy przedmedycznej, w 
których wzięli udział wszystkie grupy przedszkolne, 16 października nauczyciele wzięli udział 
w warsztatach 'Jak rozmawiać z dziećmi o emocjach, bajki terapeutyczne dla dzieci w wieku 
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przedszkolnym', Szkoła podstawowa w Pigłowicach, 4 października odbyły się obchody 
Światowego Dnia Zwierząt, dzień ten miał na celu uświadomienie dzieciom z oddziału 
przedszkolnego, że zwierzęta są bardzo ważne, 16 października w Szkole im. Jana Pawła II 
celebrowano 23. Dzień Papieski oraz 45. rocznicę wyboru Jana Pawła II na Stolicy Apostolską, 
hasłem przewodnim tegorocznych obchodów była Cywilizacja życia, i teraz informacje z 
zakresu Ośrodka Pomocy Społecznej, w celu zwiększenia bezpieczeństwa w związku z 
licznymi kradzieżami oraz dewastacjami mienia na terenie Ośrodka Pomocy Społecznej został 
zamontowany monitoring zewnętrzny, na podstawie Zarządzania Wójta z dnia 14 września w 
sprawie powołania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Zaniemyśl oraz 
nowelizacją ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej w tutejszym Ośrodku odbyło się 
pierwsze posiedzenie nowo powołanego Zespołu Interdyscyplinarnego, Ośrodek odpowiada 
w kwestii organizacyjnej oraz prowadzi dokumentację Zespołu, Ośrodek Pomocy Społecznej 
jest w trakcie przygotowania oraz zbierania dokumentacji w celu opracowania nowej 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Zaniemyśl, w związku z 
rozpoczęciem się nowego okresu zasiłkowego na okres 2023-2024 z funduszu 
alimentacyjnego oraz świadczeń rodzinnych do Ośrodka wpłynęło 79 wniosków ze świadczeń 
rodzinnych, to jest 36 wniosków od ostatniej sesji i 26 wniosków z funduszu 
alimentacyjnego, czyli 5 wniosków od ostatniej sesji, w czasie trwania okresu zasiłkowego 
prowadzone jest również postępowanie wobec dłużników alimentacyjnych, wystawiane są 
informacje o przyznaniu wierzycielce świadczeń z funduszu alimentacyjnego, wysyłane są 
wnioski o podjęcie działań w stosunku do dłużników alimentacyjnych dla gmin, właściwych 
dłużników, w ramach Programu Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023 od września 
objętych wsparciem w formie dożywiania w placówkach szkolnych zostało 28 uczniów, 
natomiast 21 osób, w tym osoby dorosłe oraz dzieci uczęszczające do szkoły 
ponadpodstawowej otrzymały pomoc w formie finansowej, od początku roku przyjęto 28 
wniosków o wydanie Karty Dużej Rodziny, czyli 4 wnioski od ostatniej sesji, złożono 34 
wnioski o wystawienie zaświadczeń o wysokości przeciętnego miesięcznego dochodu, dane 
niezbędne do ubiegania się o dofinansowanie z Programu Czyste Powietrze, to są, to jest 6 
wniosków od ostatniej sesji, na zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia obywateli Ukrainy 
od początku roku wpłynęło 35 wniosków, 5 wniosków od ostatniej sesji, na zapewnienie 
zakwaterowania dla 67 osób, dla 8 osób od ostatniej sesji, do dnia dzisiejszego wpłynęły 39 
wniosków o wypłatę refundacji podatku VAT za dostarczone paliwo gazowe w 2023 roku, w 
związku z przekroczeniem kryterium dochodowego wydano 15 decyzji odmownych, a 23 
wnioski zostały pozytywnie rozpatrzone, jeden wniosek został do rozpatrzenia, wypłata 
nastąpi po otrzymaniu środków na ten cel, na bieżąco przyjmowane są wnioski i wydawane 
decyzje ze świadczeń rodzinnych, dodatków mieszkaniowych, pomocy społecznej i 
wszystkich innych spraw z zakresu działalności Ośrodka, i teraz Zakład Gospodarki 
Komunalnej, gospodarka wodno-ściekowa, Przedsiębiorstwo wykonało prace konserwacyjne 
na oczyszczalni ścieków w stacji uzdatniania wody w Czarnotkach oraz pompowni ścieków na 
terenie gminy Zaniemyśl, spółka wymieniła agregat pompowy na ujęciu wody w 
Czarnotkach, sukcesywnie wymienia wodomierze u odbiorców usług, wykonano inwestycje 
budowy odcinka sieci wodociągowej o długości 130 m bieżących oraz odcinka sieci kanalizacji 
sanitarnej o długości 85 m bieżących w miejscowości Zwola, ulica Zielona, dnia 25 
października usunięto awarie kanalizacji sanitarnej w miejscowości Łękno, a 29 awarie 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Zaniemyśl, Hala widowiskowo-sportowa, w 
poniedziałki odbywają się zajęcia jogi w dwóch grupach, początkująca i 
średniozaawansowana, we wtorki o godzinie 19:00 odbywają się zajęcia dance aerobiku, 
które prowadzi Pan Wojciech Gorzelanny, na miesiące zimowe zarezerwowane są prawie 
wszystkie wolne terminy na wynajem Hali, od 8 listopada wprowadzone zostaną zajęcia 
taneczne, prowadzone przez Szkołę Tańca Start Dance, zajęcia będą odbywały się w dwóch 
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grupach wiekowych, dla dzieci 7 do 10 i więcej w czwartki o godzinie 17:00, dla dorosłych w 
środy o godzinie 19:00, pierwsze zajęcia są darmowe, i teraz działalność usługowa, jak zwykle 
spółka na podstawie zleceń Gminy wykonuje prace porządkowe oraz inne roboty budowlane, 
wykonuje usługi koparką, ładowarką i usługi wywozu nieczystości płynnych, również spółka 
wykonuje na bieżące prace związane z zakresu utrzymania zieleni świadczone na rzecz 
mieszkańców Gminy Zaniemyśl, na zlecenie Gminy, Przedsiębiorstwo wykonało koszenie 
poboczy dróg gminnych, ponadto wykonało cykliczne prace porządkowe na terenie Gminy, 
między innymi sprzątanie ścieżki pieszo-rowerowej, opróżnianie gminnych koszy na śmieci, i 
teraz tak, Zarząd spółki podpisał umowę pożyczki z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na sfinansowanie inwestycji 'Wykonanie 
instalacji fotowoltaicznej dla obiektu stacji uzdatniania wody w miejscowości Polwica, Gmina 
Zaniemyśl', ilość paneli 88 sztuk, całkowita moc instalacji to 40,04 kW, koszt wykonania 
instalacji 116 065,00 zł netto, podpisano umowę leasingową na zakup urządzenia 
wysokociśnieniowego do mycia kanalizacji sanitarnej o wartości 79 900,00 zł netto, 
przewidywany czas dostawy to 1 tydzień, to pierwszy tydzień listopada, przepraszam bardzo, 
i teraz informacje z Gminnego Ośrodka Kultury, Gminny Ośrodek Kultury w październiku 
rozpoczął realizację cyklicznych zajęć z zakresu edukacji kulturalnej, w tym zajęcia płatne, 
nauka gry na gitarze i ukulele, pracownia ceramiki, pracownia plastyczna, zajęcia wokalne, 
nauka języka angielskiego dla dzieci, zajęcia z robotyki, zajęcia Tai Chi oraz tańca w kręgu dla 
dorosłych, zajęcia organizowane przez podmioty zewnętrzne to taniec dla dzieci i dorosłych, 
zajęcia baletowe, aerobik i zdrowy kręgosłup, nauka języka hiszpańskiego dla młodzieży i 
dorosłych, ponadto w GOK odbywają się zajęcia i spotkania mieszkańców w ramach 
bezpłatnych spotkań, kurs florystyki dla seniorów, próby zespołu Lutnia, próby zespołów 
muzycznych, spotkania hafciarek, seniorskie czwartki i zebrania organizacji pozarządowych, 
uroczystości, spotkania gminne, na cykliczne zajęcia uczęszcza w sumie około 200 osób, w 
okresie sprawozdawczym odbyły się następujące wydarzenia, w dniu 30 września odbył się 
koncert harfisty Michała Zatora oraz skrzypaczki Barbary Szelągiewicz w ramach inauguracji 
roku kulturalnego, w dniu 9 października odbyło się otwarte spotkanie w sprawie organizacji 
czterdziestych piątych Zaniemyskich Bitew Morskich, podczas spotkania zostały 
przedstawione założenia organizacyjne i finansowe, zebrani dyskutowali nad wyborem 
gwiazdy oraz dodatkowych atrakcji, obecnie trwają ustalenia z artystami, do wiadomości 
publicznej program wydarzenia zostanie podany po zawarciu umów, 26 października odbyło 
się pierwsze w sezonie spotkanie Klubu Seniora, spotkania będą nosić nazwę Seniorskie 
Czwartki, w ramach których w każdy pierwszy czwartek miesiąca będą odbywać się spotkania 
z cyklu 'Gimnastyka umysłu', w każdy drugi czwartek miesiąca 'Spotkanie z gościem', w trzeci 
czwartek miesiące spotkanie pod hasłem 'W zdrowym ciele', czyli pilates dla seniorów, 
spotkania są otwarte i bezpłatne, kolejne spotkanie pod nazwą 'Bezpieczny Senior' odbędzie 
się 9 listopada, a gościem będzie przedstawicielka Policji, w dniu 27 października odbył się 
kolejny wyjazd w ramach programu dofinansowanego ze środków Ministerstwa Kultury i 
Dziedzictwa Narodowego 'Kulturalne podróże na wydarzenia małe i duże', uczestnicy 
zobaczyli spektakl 'Krótka rozmowa ze śmiercią' w Teatrze Fredry w Gnieźnie, w dniu 28 
października została zrealizowana ostatnia z inicjatyw w ramach projektu 'Kulturalna 
mobilizacja mieszkańców Gminy Zaniemyśl' z inicjatywy Towarzystwa Przyrodniczego 
KUMAK odbyło się upiększanie Zaniemyśla, w ramach którego na ulicy Poznańskiej stanęły 
kwietniki, a mieszkańcy dokonali nasadzeń roślin, i teraz informacje z naszej Biblioteki 
Publicznej, w dniu 26 września oraz 24 października odbyły się dwa spotkania Klubowiczów 
Dyskusyjnego Klubu Książki działającego przy placówce Zaniemyskiej, odbyły się też obchody 
pięciolecia klubu, które minęły we wrześniu bieżącego roku, w dniu 28 września w Bibliotece 
odbyła się prelekcja podróżnicza Jędrzeja Józefowicza, autora książki pt. 'Dziennik wędrowca, 
czyli jak dotarłem pieszo do Rzymu', w dniu 'Głośnego Czytania' 29 września Biblioteka 
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zaprosiła grupkę pięciolatków z Przedszkola Samorządowego, dzieci zapoznały się z 
działalnością Biblioteki oraz posłuchały 'Głośnego czytania', w miesiącu październiku 
podsumowano siódmą już edycję plebiscyty czytelników na Biblioteczną Różę Czytelników, w 
której wybierają oni najciekawszą, ich zdaniem, książkę znajdującą się w zbiorach 
zaniemyskiej placówki, w tym roku w plebiscycie wyłoniono dwie pozycje z największą liczbą 
głosów, a są to książki pod tytułem 'Śnieciska wiecznym piórem pisane' Małgorzaty Senk i 
'Inni mają lepiej' Krystyny Mirek, wśród czytelników biorących udział w głosowaniu na 
Biblioteczną Różę Czytelników, Biblioteka nagrodziła trzy osoby, z okazji 12. odsłony 
Narodowego Czytania Biblioteka ogłosiła także dwa konkursy, jeden z treści tegorocznej 
lektury, drugi pod tytułem 'Botaniczne pasje Elizy Orzeszkowej', w pierwszym nagrodzono 
dwie osoby, w drugim jedną osobę, i teraz króciutko analiza oświadczeń majątkowych, na 
podstawie artykułu 24h ustęp 6 i 12 ustawy o samorządzie gminnym, Wójt Gminy Zaniemyśl 
dokonał analizy oświadczeń majątkowych Sekretarza, Skarbnika Gminy, Kierowników 
jednostek organizacyjnych Gminy oraz osób wydających decyzje administracyjne, osoby 
zobowiązane do złożenia oświadczeń majątkowych Wójtowi złożyły je w ustawowym 
terminie do 30 kwietnia bieżącego roku według stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku, analizy 
dokonanych zawartych w oświadczeń majątkowych dokonują również Naczelnicy Urzędów 
Skarbowych, właściwi ze względu na miejsce zamieszkania osoby składającej oświadczenie 
majątkowe, w związku z powyższą oświadczenie przekazano do Naczelnika Urzędu 
Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej, Naczelnika Urzędu Skarbowego w Śremie, Naczelnika 
Urzędu Skarbowego Poznań Wilda i oświadczenie majątkowe Wójta oraz Przewodniczącego 
Rady przekazano do Wojewody Wielkopolskiego, do osób, u których stwierdzono 
nieprawidłowości zostaną przesłane pisma, to nie były nieprawidłowości jakieś rażące, tylko 
drobne, drobne uchybienia, które już bezpośrednio z pracownikami zostaną wyjaśnione i z 
Radnymi, i teraz może tylko kilka słów, wszyscy Państwo śledziliście jak wyglądały wybory, 
także myślę, że takich szczegółowych, takie szczegółowe znajdują się na, na stronie 
internetowej, tutaj wybory.gov.pl, więc może takie tylko informacje ogólne, w tym roku 
mieliśmy sześć komisji obwodowych, dwie nowe komisje powstały w Sołectwie Zwola, to 
komisja numer 5 i Sołectwie Pigłowice, komisja numer 6, jak wyglądała frekwencja do, liczba 
uprawnionych do głosowania w całej gminie było 5 318 osób, do Sejmu ta frekwencja 
wyniosła 77,53%, do Senatu 77,34%, Referendum ogólnie dla Gminy 38,44%, a liczba, liczba 
głosów ważnych to 4024, może z takich ciekawszych, myślę, że rekord to chyba był pobity w 
komisji obwodowej numer 2, czyli w Zaniemyślu, tutaj w Gminnym Ośrodku Kultury, gdzie do 
Sejmu frekwencja wynosiła 83,09, do Senatu 82,89, do, w referendum wzięło udział 65,51% 
mieszkańców, i teraz tylko tak szybciutko, może te trzy pierwsze miejsca, jeżeli chodzi o 
wybory do Sejmu, to najwięcej głosów zdobył Koalicyjny Komitet Wyborczy Koalicja 
Obywatelska PO. Nowoczesna i Zieloni 33,60% głosów, drugie miejsce Komitet Wyborczy 
Prawo i Sprawiedliwość 26,69% i trzecie miejsce koalicyjne Komitet Wyborczy Trzecia Droga 
19,61%, Nowa Lewica 8,60 a Komitet Wyborczy Konfederacja Wolność i Niepodległość 7,65, 
do Senatu również wygrał przedstawiciel Koalicyjnego Komitetu Wyborczego Pan Fedorowicz 
Grzegorz 52,81%, drugie miejsce miał Ostrowski Krzysztof Jan Komitet Wyborczy Prawo i 
Sprawiedliwość 25,38%, i trzecie miejsce Jurga Michał z Komitetu Wyborczego Konfederacja 
Wolność i Niepodległość 12,86%, myślę, że może ubiegnę pytanie, co z tymi bonusami, które 
obiecywano nam, czyli milion dla strażaków, milion, to był fundusz, budżet obywatelski, 250 
tysięcy dla klubów sportowych i w naszym wypadku 250 tysięcy dla Kół Gospodyń Wiejskich, 
na dzień dzisiejszy więcej informacji posiadamy jeżeli chodzi o milion dla strażaków, jeżeli 
chodzi o fundusz obywatelski i te pół miliona dla naszych sportowców i kół gospodyń 
wiejskich nie mamy takich informacji, dlatego między innymi Przewodniczący tutaj 
Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich Pan Jacek Gursz wystosował do Premiera 
Pana Mateusza Morawieckiego pismo i tak sobie podkreśliłam jedno zdanie 'niepokoi nas 
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niestety fakt, że brak jest konkretnych informacji o zasadach uzyskania dotacji, sposobu 
przekazania środków, czy wreszcie nominalnego potwierdzenia na piśmie, które 
skutkowałoby przekazaniem środków w określonym terminie', jeżeli będziemy cokolwiek 
wiedzieć więcej na ten temat, na pewno Państwa poinformujemy, a na dzień dzisiejszy 
jedynie tak jaśniejsza droga to jest dla tego miliona dla Straży Pożarnej, są wytyczne w jaki 
sposób, a tutaj na razie czekamy, także dziękuję bardzo  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawienia informacji? bardzo proszę Radna Kamila 
Kołacka  
Radna Kamila Kołacka 
dziękuję bardzo, Pani Wójt, ja mam trzy pytania i wszystkie trzy dotyczą sołectwa 
Lubonieczek, mówiła Pani o lokalizacji, o zmianie lokalizacji przystanku, jaki jest problem ze 
zmianą lokalizacji tego przystanku i co to znaczy, że wszystko się uda? i takie moje 
spostrzeżenie, że trochę późno odbyła się ta lustracja, bo ona powinna się odbyć w zeszłym 
roku i żałuję, że nie zostałam zaproszona, bo przypominam, że mamy już za chwilę listopad, a 
przystanek nie został przeniesiony, drugie moje pytanie, co udało się ustalić w sprawie 
przystanku na żądanie w Lubonieczku? jakie zostały podjęte działania? i trzy, kiedy możemy 
spodziewać się oświetlenia przy ulicy Miodowej? też przypomnę, że jest to zadanie z 
Funduszu Sołeckiego, dziękuję  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę, Pani Wójt  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
jeżeli chodzi o przeniesienie przystanku, powiem tak, ustalenia, które my poczyniliśmy z 
Powiatem nie zostały zaakceptowane przez Policję i niestety będziemy musieli zmienić tą 
lokalizację, mam nadzieję, że Powiat wyrazi zgodę, przesunięcie będzie po prostu w stronę 
bliżej Czarnotek, przystanek na żądanie zostanie wykonany w tych okolicach tutaj ulicy 
Jaśminowej, tak jak było mówione, także to już są zamówione znaki, więc to jest już tylko 
kwestia, kiedy te znaki przyjdą i zostanie to zamontowane, a oświetlenie solarne dla całej 
Gminy ma być wykonane, tak mamy podpisaną umowę, do 15 listopada i między innymi 
również w Lubonieczku, i te dodatkowe lampy, które też są, też to wszystko ma być 
wykonane przez jedną firmę do 15 listopada  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, proszę teraz Radny Michał Marciniak  
Radny Michał Marciniak 
dziękuję za udzielenie głosu, ja chciałbym nawiązać do tej kwestii, o której Pani Wójt mówiła 
dotyczącej uzupełniania znaków drogowych w Zaniemyślu, po raz kolejny przypominam się z 
ustawieniem znaku drogowego na ulicy Powstańców Wielkopolskich, na skrzyżowaniu z ulicą 
Akacjową, żeby tam postawić znak, że nie wiem czy to jest 100 metrów czy 80 metrów, że 
jest zmiana pierwszeństwa ruchu, żeby nie było takich sytuacji wcześniej, które miały 
miejsce, już dwa razy mieliśmy do czynienia z bardzo takimi newralgicznymi sytuacjami, gdzie 
doszło do zdarzeń drogowych i chciałbym, żebyśmy po prostu nie czekali na to, aż się 
wydarzy jakieś nieszczęście, dla osób, które jadą od miejscowości Lubonieczek, które nie są z 
naszej Gminy, faktycznie to mogłoby spowodować, że one by wówczas były poinformowane 
w stu procentach, że za osiemdziesiąt metrów będą musiały ustąpić pierwszeństwo, bo 
będzie skrzyżowanie z ulicą Średzką, także bardzo proszę, uważam, że to jest dla dobra nas 
wszystkich, kolejna kwestia też na ulicy Powstańców Wielkopolskich, w tym samym miejscu 
są, jest przejście dla pieszych, ono tam również brakuje oznakowania pionowego, także 
prosimy, żeby to uzupełnić, i w ogóle mam taką sugestię do naszego Referatu tutaj 
Infrastruktury, jakby któregoś dnia mogli objechać Gminę Zaniemyśl, Zaniemyśl i po prostu 
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no zrobić taką weryfikację, gdzie brakuje znaków drogowych, mam symptomy, sygnały od 
mieszkańców dawnego osiedla 30-lecia, że tam jest bardzo dużo przejść dla pieszych, które 
są nieoznakowane tymi znakami pionowymi i kolejna kwestia skrzyżowania ulicy Sosnowy i 
Czarneckiej, tam wyjazd od Biedronki, tak mówiąc kolokwialnie, no niezbyt udany, ja proszę, 
żeby tam umiejscowić znaki poziome, po prostu bardzo wiele razy byłem świadkiem, gdzie 
przyjezdne osoby, które wyjeżdżały z ulicy Czarneckiej od strony Biedronki się nie 
zatrzymywały przy ulicy Sosnowej, to jest tylko kwestia czasu, jak tam dojdzie do kolejnego 
zdarzenia drogowego, także gorąca prośba, żeby to uzupełnić i żeby w ogóle zrobić taką no 
właśnie weryfikację tych znaków drogowych, już jest robiona, tak?  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę Pani Wójt  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
jeżeli chodzi o ulicę Powstańców Wielkopolskich, Topolową i drogę do Lubonieczka, w tej 
chwili jesteśmy dopiero na początku tej drogi z nową organizacją ruchu, czyli na razie zostały 
wymalowane tylko ta organizacja pozioma, czekamy na znaki, one będą montowane, są 
poprzenoszone przejścia dla pieszych, to jest właśnie w związku z wdrożeniem nowej 
organizacji ruchu i czekamy po prostu na znaki, które już jak gdyby to wszystko określą, tutaj 
jeżeli chodzi o pozostałe znaki, tak już powiem o całościowo, no niestety już taki objazd 
zrobiliśmy i powiem tak, że większość znaków, która jest na osiedlach jest umiejscowiona, no 
można powiedzieć nie tak, jak powinno być zgodnie z przepisami, czyli albo za blisko, albo za 
daleko, także i też te znaki w większości są już wyświecone i wymagają wymiany, także 
robimy na bieżąco całą analizę tych, tego co będzie potrzebne, co będzie, co jest konieczne 
do wymiany i może jeżeli uda nam się jeszcze w tym roku część znaków wymienić, czy 
przestawić zgodnie z tym, zgodnie z przepisami, tak jak one powinny stać, to to będziemy 
robić, a jeżeli nie, no to w przyszłym roku już na pewno całość zostanie przeorganizowana i 
wymieniona na takie jakie już powinny być i przede wszystkim nowe niewyświecone znaki  
Radny Michał Marciniak 
ok, dziękuję za odpowiedź, i jeszcze jedną kwestię chciałem poruszyć, już zupełnie 
niezwiązaną z tym tematem, mianowicie dochodzą mnie takie bardzo niepokojące słuchy od 
mieszkańców wsi Mądre, że Kuria Poznańska planuje postawić na ponad 100 hektarach 
ziemi, której jest właścicielem, panele fotowoltaiczne, wiem, że mieszkańcy się tego strasznie 
obawiają, ponieważ jest to swego rodzaju bomba ekologiczna, bo wystarczy, że zapali się 
jeden panel i mamy do czynienia w tym momencie z katastrofą ekologiczną, mieszkańcy 
wiem, że wystosowali pismo do Kurii, gdzie prosili, aby Kuria ustawiła te panele 
fotowoltaiczne na drugim obszarze ziemskim, który mają bodajże chyba oddalony kilka 
kilometrów od wioski, Kuria odpisała, że absolutnie nie zamierzają zmienić swojej decyzji, że 
stoją przed tym stanowisku, że chcą postawić na tej ziemi, która jest bardzo blisko wsi 
Mądre, z tego co mi wiadomo, to są obszary gleb bardzo żyznych, bardzo wysokiej klasy, nie 
wiem czy to jest druga klasa, czy pierwsza klasa, więc tak w ogóle się zastanawiam, pewnie 
my tam nie mamy planu zagospodarowania przestrzennego, ale czy oni nie muszą wystąpić o 
jakąkolwiek zgodę do nas, no i czy w ogóle wpłynęły do Gminy jakieś pisma, o jakąś zgodę, 
bo przypuszczam, że do energetyki pewnie już wystąpili o to, ale no, no też bym po prostu 
chciał się zapytać, czy Pani Wójt w ogóle została z tym tematem zaznajomiona, jeśli tak, to 
jakie jest Pani stanowisko, bo ja nie mam nic przeciwko fotowoltaice, ale róbmy to w taki 
sposób, żeby też no zabezpieczyć po prostu mieszkańców, już nie mówię o kwestiach tam 
związanych no później z oddawaniem tego prądu, tak, czy, czy to będą na tyle te moce, że 
nie będzie zwarć, czy, czy to będą w stanie odebrać, ale już mówię o kwestii właśnie samej, 
no bardzo często dochodzi do zapaleń paneli fotowoltaicznych, w miejscowości Brodowo, w 
okolicach mamy pola, ale to są 2, 3, 4 hektary, a niech sobie Państwo wyobrażą nagle ponad 
100 hektarów paneli fotowoltaicznych, to jest coś niewyobrażalnego, także moje pytanie, 
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jakie jest stanowisko Gminy i czy w ogóle Kuria jakieś pismo do nas wystosowała w tej 
kwestii, dziękuję  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
faktycznie ma Pan rację, w obrębie miejscowości Mądre, to może nie Kuria, ale firma 
zajmująca się budową farmy fotowoltaicznej, wystąpiła do Gminy Zaniemyśl o wydanie 
decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach budowy farmy fotowoltaicznej na obszarze 
ponad 90 hektarów, nie pamiętam dokładnie, czy 92, czy 94 hektary, i na dzień dzisiejszy, no 
to postępowanie będziemy prawie kończyć, została, firma przedstawiła raport oddziaływania 
na środowisko, który został zaakceptowany przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska 
przez tutaj Stację Sanitarną Epidemiologiczną i nie ukrywam, że wielu z mieszkańców wniosło 
protesty dotyczące tej inwestycji i odbędzie się, jak gdyby ostatnim akcentem przed 
wydaniem decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach, będzie rozprawa administracyjna z 
udziałem wszystkich stron i dopiero po tym etapie będzie tutaj Urząd Gminy, będę wydawała 
decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach, także na tą rozprawę administracyjną, 
rozprawa odbędzie się w szkole w Pigłowicach, już zostało obwieszczenie tutaj wydane, 
Zarządzenie również, więc myślę, że można się na nią udać, posłuchać, będzie, będą i będą, 
mam nadzieję, że przyjadą właściciele gruntów, dzierżawcy gruntów, mieszkańcy oraz firma, 
która jest tutaj inwestorem tej, tej farmy fotowoltaicznej  
Radny Michał Marciniak 
właścicielami gruntów jest Kuria, inwestorem jest firma zewnętrzna, ale grunty należą do 
Kurii  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
tak, to znaczy, że tam jest wielu właścicieli, ale ogólnie Kościół  
Radny Michał Marciniak 
czyli generalnie czekamy za tym spotkaniem, tak? i na podstawie tego spotkania  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
tak, tak, bo musimy dokończyć procedurę administracyjną i na tej podstawie będziemy, 
będzie wydawana decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach, ale to jest pierwsza decyzja, 
która później będzie dołączana na przykład do wniosku o warunki zabudowy i dalej 
Radny Michał Marciniak 
czyli rozumiem, że gdybyśmy mieli w tym momencie tam ustanowiony plan 
zagospodarowania przestrzennego, to by takiej możliwości nie było, to są tereny rolne, 
wysokiej klasy, a w tym momencie, taka furtka jest, mówiąc kolokwialnie, tak  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
tak, jest, jest, aczkolwiek mam nadzieję, że tutaj argumenty, które będą na tej rozprawie 
administracyjnej podnoszone być może przekonają inwestorów o zmianie tej, zakresu tej 
inwestycji albo odstąpieniu, myślę, że, że zobaczymy, jestem dobrej myśli i zobaczymy, co 
będzie na tej rozprawie  
Radny Michał Marciniak 
okej, dziękuję  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, proszę Radna Jolanta Jóźwiak  
Radna Jolanta Jóźwiak 
chciałam zabrać głos dotyczący informacji Wójta z działalności międzysesyjnej, właśnie 
bardzo możemy się cieszyć z tego, że pracownicy i tutaj Pani Wójt potrafili tak przygotować 
wnioski, że uzyskaliśmy takie duże kwoty dofinansowania na inwestycje, przy można 
powiedzieć niedużym nakładzie z budżetu Gminy, bo tak trzeba powiedzieć, natomiast 
bardzo aż smutne jest to, co Pani Wójt odczytała odnośnie sprawa wygaszania udziałów, 
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mamy, mamy konsekwencje, które niestety, ale ponieśliśmy, to jest ponad 600 tysięcy, które 
w naszym budżecie w tym roku mogliśmy mieć, mogliśmy zrobić jakąś inwestycję, mogliśmy 
jeszcze na coś innego przeznaczyć, no teraz możemy sobie każdy spojrzeć we własne 
sumienie, czym ktoś się kierował przy głosowaniu, mieliśmy tyle razy to tłumaczone i Pani 
Wójt i Pani, przypominam Pani Mecenas, sprawa się już toczyła, jeszcze był Komisarz 
Sulanowski, już wtedy sprawa tych udziałów była podnoszona i tyle było wałkowane, 
mieliśmy jasny dowód, że w takiej sytuacji jak my, było wiele podmiotów jeszcze, które miały 
też tak nieuregulowane udziały i jakoś szybciej potrafili pozytywną opinię pozyskać i 
zagłosować wcześniej, nie tracąc tylu środków, mamy, można powiedzieć, nauczkę, że 
nieraz, nie wiadomo czy to jest upór, czy to jakaś jest zagrywka polityczna, czy to jest jakaś 
awersja do Pani Wójt, czy jeszcze co innego, no nie wiem jak, jak można to nazwać, ale 
prawda jest taka, że mamy minus 600 tysięcy 'w łeb', no można powiedzieć, bo w przyszłym 
roku o tyle mniej zapłacimy za wywóz, dziękuję bardzo  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, proszę bardzo Radna Kamila Kołacka  
Radna Kamila Kołacka 
dziękuję bardzo, ja mam jeszcze też tylko jedno pytanie, właściwie nie wiem czy 
stwierdzenie, może Pani Wójt się wypowie, musimy się cofnąć do roku 2021, mamy 
niewydolną oczyszczalnię, składam interpelację i w tym momencie Pani Wójt obiecała nam, 
mieszkańcom tej części Gminy, która nie jest skanalizowana, że kiedy tylko wyczyścimy 
baseny i oczyszczalnia będzie znowu działać, to wrócimy do poprzednich stawek, ja już nie 
mówię, że mamy wracać do poprzednich stawek, bo wiadomo, ceny poszły w górę, ale dzisiaj 
powiedziała Pani, że baseny wyczyszczone, oczyszczalnia hula, a my dalej płacimy duże 
pieniądze  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
powiem tak, że jeżeli chodzi o koszty działania oczyszczalni i koszty oczyszczenia jednego 
metra sześciennego ścieków dowożonych są nieporównywanie większe niż koszty 
oczyszczania ścieków dopływających, to są, to są ścieki posiadające bardzo duży, bardzo duży 
ładunek biogenów i niestety to jest kalkulacja ilości pracy, energii, którą należy włożyć w 
oczyszczanie jednego metra sześciennego ścieków dowożonych, i niestety spółka nasza tak 
skalkulowała, no na podstawie, na podstawie wszelkich tutaj danych dotyczących, 
dotyczących ilości, dotyczących ilości i kosztów jakie należy ponieść za oczyszczenie jednego 
metra sześciennego ścieków dowożonych, tutaj jeżeli chodzi o ścieki dowożone nie ma Pana 
Prezesa, ale myślę, że Państwo się wybieracie do spółki, więc można to bardzo łatwo 
sprawdzić, jakie są koszty oczyszczania i jakie jednego metra sześciennego ścieków 
dowożonych, a ścieków dopływających i to jest po prostu czysty, czysta kalkulacja i koszty, 
jakie należy ponieść za oczyszczenie 1 metra sześciennego ścieków dowożonych, Pani Radna, 
można powiedzieć, oczyszczalnia hula, oczyszczalnia hula jak na babcie, która ma dziesiątki 
lat i została wybudowana w technologii jeszcze lat dziewięćdziesiątych, na dzień dzisiejszy 
takie oczyszczalnie, one są zamykane, taka oczyszczalnia identyczna jak nasza została 
zamknięta w Klęce, dlatego że no to są oczyszczalnie, które na dzień dzisiejszy jest bardzo 
niewiele tych oczyszczalni, bo one już na nie spełniają, nie są tak wydajne i ich możliwości jak 
gdyby rozwoju, rozbudowy już się zakończyły, to jest po prostu Szanowni Państwo, można 
mieć, nie wiem, nowego Mercedesa i można mieć Mercedesa z lat 80', to Mercedes i to 
Mercedes, to oczyszczalnia i to oczyszczalnia, ale osiągi tego z lat 80' nie będą nigdy takie jak 
tego z 2023 roku, to jest przestarzały, przestarzała oczyszczalnia, ona jest wyremontowana i 
na dzień dzisiejszy na nasze potrzeby jeszcze nam wystarcza ale naprawdę nie oczekujcie 
Państwo, tam już nie idzie nic dołożyć, żadnych dmuchaw, nie idzie już jej zmodernizować, 
dlatego trzeba wybudować nową oczyszczalnię  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
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proszę ad vocem jeszcze Radna Kamila Kołacka  
Radna Kamila Kołacka 
ja chciałam tylko dodać, że ówczesny Kierownik Infrastruktury również obiecywał te obniżki, 
no i niestety Pani Wójt na zebraniach powiedziała to Pani, że będą te obniżki, dzisiaj Pani 
sobie kpi, uśmiecha się i mówi, że oczyszczalnia jest jak osiemdziesięcioletnia babcia, nie 
wiem, ale trzeba brać odpowiedzialność za swoje słowa, dziękuję bardzo  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Szanowna Pani, jeżeli chodzi, nikt nie kpi i się nie uśmiecha, chyba że Pani, dla mnie to też 
jest bardzo poważna rzecz, bo w 2021 roku byliśmy na skraju, że tak powiem, przepaści i 
zamknięcia oczyszczalni, albo płacenia ogromnych kwot za wpuszczanie do środowiska 
nieoczyszczonych ścieków, bo oczyszczalnia nie była w stanie oczyścić dopływających 
ścieków i dowożonych ścieków, dlatego trzeba było podjąć tak radykalne i drastyczne środki, 
a jeżeli chodzi o ścieki dowożone, one są kalkulowane na podstawie kosztów, nie, nie mamy 
możliwości obniżenia tych, tych kosztów, dlatego, że zresztą Szanowni Państwo, jeżeli 
spojrzycie na sąsiednie oczyszczalnia, te koszty są bardzo podobne  
 
6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożyć interpelację? nie widzę 
 
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
na poprzedniej sesji nie było interpelacji, czyli, że punkt zostaje wyczerpany 
 
8. Podjęcie uchwał: 
 
1) projekt uchwały w sprawie nadania budynkowi zwanemu izbą pamięci w Zaniemyślu 
nazwy "Zaniemyska Strażnica Historii" przedstawiła Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, 
Katarzyna Kicinska - Pajchrowska 
 
Głosowano w sprawie: 
nadania budynkowi stanowiącemu Izbę Pamięci w Zaniemyślu nazwy Zaniemyska Strażnica 
Historii 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 
Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
Uchwała nr LX/444/2023 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 
 
 
2) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023 
przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 
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Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 
Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
Uchwała nr LX/445/2023 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 
 
3) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 
przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, bardzo proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
najpierw się upewnię, bo może moje pytanie będzie przedwczesne, bo będziemy głosować 
za chwilę autopoprawkę, czy jeszcze Pani Skarbnik będzie komentować cały WPF? czy to już 
wszystko?  
Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
to jest, to jest jakby zmiana główna, uzupełnione, uzupełnione zostało uzasadnienie, czy 
właściwie objaśnienia, bo tutaj do WPF-u nie mamy, nie mamy uzasadnienia, objaśnienia 
dotyczą opisu zwiększenia dochodów majątkowych w kolejnych latach oraz dopisany, 
dopisany jest krótki opis, jeżeli chodzi o przedsięwzięcia, natomiast w samym załączniku 
dotyczącym przedsięwzięć, nie było mnie tutaj Komisji, nie wiem czy Państwo 
sygnalizowaliście, jeżeli chodzi o zadanie z, akurat, które będzie realizował Urząd Gminy 
dotyczący, dostawy gazu, a okres realizacji jest jakby niezmienny, 2024-2025 , natomiast 
limit wydatków wprowadzony był na lata 2023-2024, także kwota z roku 2023 musiała być 
przesunięta na rok 2025 i z tego co kojarzę zadanie chyba budowa ulicy Wawrzyniaka, 
należało zmienić okres realizacji, kwoty się zgadzały, natomiast sam okres realizacji musiał 
zostać zmieniony  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
to znaczy właśnie do tego zmierzam i już mówię, jaka jest moja prośba, bo tam było kilka 
zadań majątkowych, których okres realizacji z 2024 roku został odsunięty w czasie, ja bym 
miała taką prośbę, gdyby udało się potwierdzić teraz, nie wiem czy Pani Skarbnik, czy Pani 
Wójt, gdyby któraś z Pań mogła potwierdzić to, co było mówione na Komisji, żeby teraz 
zostało wypowiedziane na forum publicznym, że nie musimy tego, tej Wieloletniej Prognozy 
traktować jako zapowiedź projektu na 2024 rok, że przyjęcie takich rozwiązań dzisiaj nie 
oznacza, że niektórych zadań na pewno nie będzie w projekcie budżetu na 2024, a 
najważniejsze, że dołożymy wszyscy, Pani Wójt, Pani Skarbnik, cały Urząd i my jako Radni 
dołożymy starań, żeby w szczególności remont lokalu przy ulicy Poznańskiej 28 jednak znalazł 
się w projekcie budżetu na 2024, że nie musimy tego WPF-u traktować jako właśnie 
zapowiedź projektu na 2024  
 
Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
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ja może powiem tak, tak jak w poprzednich latach Państwo wiecie, że mniej więcej o tym 
czasie właśnie wprowadzone są zmiany, które mają odzwierciedlać mniej więcej kwoty, które 
czy zadania, które znajdą się w projekcie budżetu, wiem, że Pani Wójt na Komisji mówiła o 
tym, że prace nad projektem budżetu trwają, jaki będzie ostateczny kształt złożenia projektu 
budżetu, tego jeszcze, tego jeszcze nie wiemy i tak jak w poprzednich latach możecie 
Państwo, nie wiem, czy sobie przypomnieć, czy sprawdzić, jak składany był projekt 
Wieloletniej Prognozy Finansowej to bodajże chyba od dwóch czy od trzech lat, tam jest 
zawsze informacja, że jeżeli jest niespójność między zadaniami tymi wprowadzanymi do 
projektu budżetu, a tymi wynikającymi z danego aktualnego obowiązującego WPF-u zostanie 
wprowadzona na najbliższej sesji, bo tak, tak przez ostatnie 2-3 lata było, jeśli chodzi, i tu nie 
wiem, czy też Pani Wójt na Komisji wspólnej wspominała o tym, na chwilę obecną 
wychodzimy z założenia, że do projektu budżetu, no podstawą jest, aby były wprowadzane 
te zadania, na które mamy dofinansowanie i po założeniu całego projektu będziemy widzieć, 
jakie mamy jeszcze możliwości, żeby wprowadzić inne zadania ale odpowiadając konkretnie 
już na Pani pytanie, wiemy, że projekt budżetu, projekt WPF-u to jest tylko jakby projekt, 
ważny, ale projekt, po części powiedziałam o tym, że projekt WPF-u nie musi być w 100% 
zgodny z aktualnym WPF-em i oprócz propozycji, które zostaną Państwu przedstawione w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej, a Państwo jako Rada Gminy macie też możliwość 
wprowadzenia swoich autopoprawek, ale reasumując, uchwała, którą Państwo mam 
nadzieję podejmiecie w tym kształcie, nie musi być w 100% spójna z projektem WPF-u na 
najbliższe lata, który będzie złożony łącznie z projektem budżetu, dziękuję  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję, bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski  
Radny Tomasz Grabowski 
bardzo dziękuję, dokładnie do tego samego się odniosę co przed chwilą Radna 
Gomułkiewicz, na Komisji mieliśmy informację przedstawioną przez Panią Wójt, że 
większość, dużą większość inwestycji, zadań przenosimy na 2025 rok, założenie jest takie, tak 
naprawdę, że 2024 będzie dla nas ciężkim rokiem, podwyżki i tak dalej i tak dalej, natomiast 
trzymam Panią Wójt za słowo, że to co rozmawialiśmy na Komisji, że te zadania, które będą 
mogły być przywrócone w 2024 roku, to będzie taka możliwość, jeżeli taka będzie oczywiście 
możliwość, natomiast niepokojące jest również to, że te zadania, które są takie newralgiczne, 
chociażby właśnie Poznańska czy niektóre budowy dróg zostały odsunięte w tak dalekim 
terminie czasowym, bardzo dziękuję  
Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
ja może jeszcze tylko dopowiem, oczywiście jesteśmy w trakcie realizacji jeszcze 
tegorocznego budżetu, ale tu chyba z tego co wiem na Komisji było również powiedziane, że 
na pewno będziemy Państwu proponować zaciągnięcie pożyczek i tu będziemy się starać, 
żeby to były pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska, czy Narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska, na pozyskanie wkładu, wkładu własnego, a ja już nie chcę 
wracać do tematu, który sygnalizowaliśmy Państwu jakby nieraz, Uchwały podejmowane 
nawet w tego, Uchwały podejmowane tegorocznego budżetu, przy tej okazji też również 
była mowa o wydatkach bieżących i to będzie na pewno dla nas priorytet, jeśli chodzi o 
projekt budżetu, następnie zadania majątkowe, te na które mamy dofinansowanie i miejmy 
nadzieję, że jeszcze będą środki na to właśnie, aby wprowadzić jakby pozostałe zadania, 
które znajdują się w Wieloletniej Prognozie Finansowej, ale obecnie została ich realizacja 
przesunięta na lata następne, dziękuję  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę Pani Wójt  
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
powiem tak, że na dzień dzisiejszy mamy złożonych i zaakceptowanych wniosków na 12 
milionów 150 tysięcy złotych, jeżeli dostaniemy jeszcze dofinansowanie na modernizację 
oświetlenia, to będzie 13 milionów 521 tysięcy 800 złotych, takie inwestycje są zaplanowane 
na przyszły rok, przy czym wkład własny na dzień dzisiejszy do tych 13 milionów, gdybyśmy 
jeszcze z tym oświetleniem, to jest 801 tysięcy złotych, ale to nie jest 801 360 złotych, które 
musimy mieć wkładu własnego, żeby te inwestycje zrealizować, to jest prawie milion złotych, 
przy czym to nie jest, to nie wyczerpuje nam całej puli, jaką musimy mieć zabezpieczone, bo 
na przykład, żeby wybudować kanalizację sanitarną i ogłosić przetarg, musimy zrobić PFU na 
ten drugi etap, bo bez tego nie rozstrzygniemy przetargu myślę, że takie PFU dla tej 
inwestycji to jest około 50 tysięcy złotych, do tego dochodzą koszty nadzoru budowlanego, 
nadzoru inwestorskiego, tak, więc to są następne koszty, które pewnie się nam zamkną, 
żebyśmy mogli te wszystkie dofinansowania, no bo uzyskać to jest prawie milion złotych, i 
milion złotych naszych wkładów, a 13 milionów zysków, więc to jest, myślę, że to jest na 
pewno jak na naszą Gminę niespotykana możliwość i trudno ją, i trudno ją po prostu 
zaprzepaścić, ale tak jak powiedziałam i tak jak mówi Pani Skarbnik, to są trudne lata, bardzo 
trudne lata, jesteśmy po pandemii, jesteśmy po wojnie, jesteśmy w trakcie wojny na 
Ukrainie, jesteśmy w trakcie kryzysu energetycznego i rosnących, galopujących inflacji i cen, 
sami Państwo borykacie się z problemami tutaj gospodarstw domowych, a co dopiero z 
Gminą, która w większości swoich zadań, to są zadania, do których się dokłada, z których się 
nie zarabia, tak, i nasze inwestycje, które zostały poczynione w tym roku, tak jak na przykład 
plaża, która, na którą wydatkowaliśmy prawie 4,5 miliona złotych, to też nie jest inwestycja 
samoobsługowa, tylko będziemy musieli na nią zaplanować, już zaplanowaliśmy w przyszłym 
budżecie, znaczne środki, tak, bo trzeba to utrzymać, trzeba to po prostu zadbać, żeby nie 
porzucić i tak naprawdę zmarnować inwestycje, która tyle kosztowała, budowa Skateparku , 
by się wydawało, że też inwestycja samoobsługowa, a tutaj codziennie musi być pracownik, 
który posprząta na Skateparku , zamiecie ten teren, żeby się dzieciom nic nie stało, więc to 
też wszystko dodatkowo generuje koszty, a to są, to są tak zwane koszty bieżące i tutaj, i 
tutaj przede wszystkim też musimy zapewnić, zapewnić to finansowanie już inwestycji i czy 
tych, których już mamy, tak, to są, to są też, chociażby wymiana znaków w całej Gminie też 
będzie kosztem, czy, czy organizacja ruchu, to też jest, jest koszt i który musimy ponieść, bo, 
bo to jest, chodzi o bezpieczeństwo, no już tu nie będę mówiła, że gdybyśmy umorzyli te 
udziały w ubiegłym roku, zostałoby w budżecie tyle pieniędzy, żebyśmy wyremontowali 
wszystkie mieszkania komunalne i pewnie jeszcze zrobili coś, coś innego, ale to już nie będę 
się powtarzać, bo po co, tak jak powiedziałam, wszyscy pracownicy szukają, czy sprawdzają 
różne programy, z których możemy korzystać i tam, gdzie będzie można skorzystać ze 
środków zewnętrznych i te środki będą na tyle duże, że nie wiem, w granicach 80, 70 czy 60% 
na pewno będziemy z tego korzystać i będziemy starać się o dofinansowanie tych inwestycji, 
bo to mogę Państwu tutaj przyrzec, bo cały czas na tym pracujemy  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski  
Radny Tomasz Grabowski 
bardzo dziękuję, Pani Wójt, ja wiem, że to będzie ogromny zastrzyk gotówki dla nas, 
doceniam, ale chodzi o to, żebyśmy też o mniejszych zadaniach nie zapomnieli, tak, bo te 13 
milionów na pewno nam się przysłuży, wiem, że będziemy musieli to sporo dołożyć, ale 
mamy też zaplanowane inwestycje, które wcześniej braliśmy pod uwagę, w związku z czym 
tylko jakby proszę, żeby nam nie uciekły te wszystkie inwestycje, które były wcześniej 
zaplanowane, i na które nie starczyło nam środków  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę Pani Wójt  
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
tak, wiem o tym, pamiętam i na pewno jest to dla mnie też bardzo ważne i tutaj dołożymy 
wszystkich starań, żeby te mniejsze zadania, które są zaplanowane już od kilku lat, żeby one 
zostały zrealizowane  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję, Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ad vocem  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
bardzo dziękuję, ja nie prosiłam o nic więcej, tylko o potwierdzenie tego, co było mówione 
na Komisji wspólnej, a co dla mnie jest kluczowe przy podjęciu decyzji o sposobie głosowania 
nad tym projektem WPF-u, także jakby można było te mniejsze zadania nazwać po imieniu, 
to by mi to ułatwiło, dziękuję  
 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki do projektu uchwały - autopoprawka dotyczy wprowadzenia nowego 
przedsięwzięcia pn. CYBERBEZPIECZNY SAMORZĄD (ZAŁĄCZNIK WYKAZ PRZEDSIĘWZIĘĆ DO 
WPF poz. 1.3.1.59 i 1.3.2.32.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 
Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl.  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 
Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, 
Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Katarzyna Gomułkiewicz, Kamila Kołacka 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
Uchwała nr LX/446/2023 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 
 
 
 
 
9. Wolne głosy i wnioski. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę Radny, przepraszam mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc  
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Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
na wstępie, Szanowna Rado, Szanowna Wójt  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
może troszeczkę wyżej ten mikrofon, jeżeli można będzie się wygodniej mówiło , i lepiej 
słychać będzie  
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
na wstępie chciałbym tylko zaznaczyć, że jakbym mówił trochę głośno, to proszę mi zwrócić 
uwagę, bo nie kontroluję tego i też nie mam styczności za często z mikrofonem, więc nie 
wiem jak to wychodzi, ogólnie chciałbym podziękować za ostatnie moje zgłoszenie, które 
było, zgłosiłem, żeby zamontować kosze na śmieci na osiedlu moim i wzdłuż Rolnej, niestety 
tylko został zamontowany jeden, wzdłuż Rolnej żaden, poprosiłbym o tym, bo Spółdzielnia 
zamontowała tabliczki na trawnikach, aby sprzątać po zwierzakach, co jest oczywiste dla 
mnie i słuszne, ale niestety tych nieczystości nie ma gdzie wyrzucać, nie, druga sprawa, którą 
też zgłosiłem, dziury w asfalcie na drodze do Winnej, od krzyża do zakrętu, zgłosiłem miesiąc 
temu, były małe dziury, teraz są już większe, zima się zbliża, także prosiłbym o szybką tutaj 
jakby naprawę, bo naprawdę można uszkodzić sobie auto, trzecia sprawa, trochę tych spraw 
mam, także proszę notować, jeżeli ktoś może, na ulicy Rolnej oświetlenie, pierwsza lampa od 
strony Spółdzielni nie świeci, trzecia lampa jest porośnięta drzewami, także prosiłbym o 
przycięcie drzew, bo niestety nie ma żadnego oświetlenia chodnika i jeżeli chodzi o tą ulicę 
tutaj Rolną, ona jest najbardziej zanieczyszczona trawą, jest tak porośnięta, że zostało tylko 
jedna trzecia chodnika z całej szerokości, teraz się chodzi po prostu tak, jak było kiedyś po 
błocie, po trawie, także to bym prosił też o jakieś oczyszczenie, tak samo nie tylko chodnika, 
ale ulicy, bo no coraz wyższa trawa się robi przy krawężnikach, jedną rzecz, którą jeszcze też 
zgłosiłem miesiąc temu, były barierki na ulicy Poznańskiej w Łęknie, w czterech miejscach są 
uszkodzone, to od kilku lat tak są uszkodzone, chciałbym tylko przypomnieć, że tutaj w 
Zaniemyślu na zakręcie, jak się jedzie w stronę Środy bądź no vis-a-vis Pana Łobzy, barierki 
jak są uszkodzone są naprawione w ciągu tygodnia dwóch, a tu w Łęknie niestety kilka lat 
trzeba czekać i to też mieszkaniec musi zgłaszać, gdzie na pewno Urząd ma to też zgłoszone, 
żeby było zdarzenie, osoby odpowiedzialne od tego mają to też gdzieś zapisane, ale to z tym 
nic się nie dzieje, także to jest trochę takie, nie tak powinno być, kilka lat temu jeszcze za, na 
końcówkę kadencji poprzedniego Wójta Pana Urbasa, zgłaszałem, iż od mostku do Szkoły 
Podstawowej chodnik jest w bardzo opłakanym stanie, teraz jest jeszcze gorzej, tam 
notorycznie te fekalia wybijają, nie wiem, czy to zostało też podjęte, no ostatnio też były i 
teraz na przykład o tej porze jakby ktoś szedł chodnikiem, to nie ma możliwości, żeby się nie 
przewrócił, znaczy na pewno by się przewróciło, tak, jest coraz mocniej, ten chodnik się 
powykrzywiał i to jest ten, to jest bardzo no niewygodne, druga ważna kwestia, oświetlenie 
przy przejściu dla pieszych koło Internatu, tam nie ma żadnej lampy i jest to bardzo krytyczny 
punkt, dlatego że no pomimo tego, że niby mamy Komisariat Policji, ja rzadko co widzę, ale 
ludzie dosyć szybko tam jeżdżą, nie są w stanie zauważyć osoby, która będzie chciała przejść 
przez pasy tam, a niestety jeszcze o tej porze dzieci też wracają ze szkoły, może już nie o tej 
porze, ale szybko się robi ciemno, więc no bezpieczeństwo przede wszystkim, nie, i ostatni 
punkt, który tutaj chciałbym do Pani Wójty się zapytać, kilka miesięcy temu zrobiła Pani 
spotkanie tutaj dla mieszkańców w sprawie projektu Placu Berwińskiego, tam mieszkańcy 
zgłosili swoje zastrzeżenia ja chciałbym się zapytać, czy projekt zostanie poprawiony, jak to, 
na jakim etapie jest ten projekt i kiedy będziemy mogli jeszcze kolejny raz, że tak powiem, się 
wypowiedzieć na temat tych poprawek, czy tam nowego projektu, bo no ten co był 
przedstawiony, no w 90% tak jak Pani zauważyła, no negatywnie ludzie do tego podeszli, 
więc raczej ten projekt nie był akceptowalny przez mieszkańców, dziękuję  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę Pani Wójt o odpowiedź  
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
powiem tak, proszę zacznę od końca, czyli od projektu Berwińskiego, tutaj z Panią 
projektant, bo to nie jest projekt, to jest koncepcja, tak? to jest koncepcja, więc koncepcja 
może ewoluować, faktycznie mieszkańcy, którzy byli na spotkaniu byli krytyczni, ale też 
wiele, może więcej osób, które gdzieś tam się wypowiadało na, na Facebooku była 
pozytywnie nastawiona, więc tutaj na pewno, na pewno te uwagi, które były, które były 
kierowane, była Pani architekt, więc myślę, że też na pewno nad tym popracujemy, mamy 
spotkać się jeszcze w tym roku, żeby ewentualne zmiany, czy dodatkowe jakieś 
udogodnienia, czy zmiany jakieś nanieść i wtedy jeszcze raz podejść do tego, żeby, żeby już 
większości mieszkańców, mieszkańcom to odpowiadało, powiem tak, jeżeli chodzi o Pana 
zgłoszenia, to bardzo dobrze, że, że Pan nie zgłasza, tylko niech Pan nie czeka miesiąc do 
sesji, tylko proszę, do nas na Sekretariat, czy do Referatu Inwestycji napisać i szybciutko te 
rzeczy będą, te, które są możliwe, bo nie wszystkie jesteśmy w tej chwili, w tej chwili zrobić, 
jeżeli chodzi o kosze, na razie na ulicy Rolnej, bo tyle mieliśmy koszy, jeżeli będą zamówione i 
wystarczy nam jeszcze w tym roku pieniędzy, to domontujemy jeszcze, tak, także to już sobie 
piszę tak, na razie mieliśmy po prostu w zapasie jeden kosz, a resztę myślę, że 
systematycznie będziemy robić, jeżeli chodzi o przycinkę drzew, to planujemy ją, ale dopiero 
jak że tak powiem sezon lęgowy się skończy, albo to będzie w tym roku, pod koniec roku, 
albo na początku przyszłego roku, także te drzewa, które na razie zbieramy, jak gdyby 
lokalizacje, gdzie muszą być te drzewa podcięte, jest tutaj i w Zaniemyślu są i na Zwoli są 
takie miejsca, i wtedy już za, za jednym, że tak powiem zamachem te podcinki będą 
realizowane  
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
tam wystarczy tylko gałęzie przyciąć, nie drzewo  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
tak, gałęzie, tak, dokładnie tak i teraz tak, barierki na ulicy Poznańskiej z tego co wiem 
zostały już dawno zgłoszone, to jest droga powiatowa, więc tutaj jak gdyby my tych barierek 
nie naprawimy, tak samo jak nie naprawiamy barierek na ulicy Poznańskiej, bo robi to Zarząd 
Dróg Wojewódzkich, więc my jak gdyby zajmujemy się infrastrukturą, która jest gminna i nie 
wszystkie drogi, które są na terenie Gminy naprawiamy, czyścimy, czy cokolwiek z nimi 
robimy, bo zgłaszamy się najpierw do Zarządcy, jeżeli nie mamy tutaj jak gdyby odzewu, tak 
samo jak było tutaj na ulicy Poznańskiej, prosiliśmy o przycinkę odrastających gałęzi od dołu 
drzew i które jak gdyby zakrywały przejście dla dzieci między tutaj właśnie mostkiem a 
Kolejką, to nasz pracownik to zrobił, wyczyścił czy nasza komunalka to zrobiła, ale najpierw 
staramy się do Zarządcy Drogi, żeby oni to naprawili, także jak najbardziej wszystkie sobie te 
zadania tutaj spisałam i jutro je przekażę i będziemy, nie obiecuję, że to będzie od razu 
wszystko, ale powoli, systematycznie i tak zgodnie z naszym tym harmonogramem, jeżeli 
chodzi o dziury, to też je będziemy uzupełniać, no, teraz wiadomo jest pora, jest jaka, jaka 
jest nie tej, tej masy asfaltowej nie mamy, nie mamy w nadmiarze, tylko właśnie jakby 
zapewniamy ją na konkretne inwestycje i wtedy jest to na bieżąco naprawiane, także 
zapisałam wszystko i będziemy tutaj działać  
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
okej, to nie chodzi o to, że ja miesiąc czasu czekam, tylko po prostu ja mam trochę inną 
mentalność, pracuję w sektorze prywatnym i dla mnie praca urzędnika trochę jest, nie 
chciałbym tutaj źle się wypowiedzieć, ale absolutnie, to urzędnik powinien wiedzieć co się 
dzieje na Gminie, a nie mieszkańcy powinni zgłaszać to, dla mnie to jest oczywiste i są osoby, 
które są odpowiedzialne za drogi, za oświetlenie, za cokolwiek, za coś innego i oni to powinni 
od czasu do czasu, tak jak tutaj Radny dzisiaj zaproponował, przejechać się po Gminie, 
zobaczyć co jest do naprawienia i oni to sami powinni zrobić, to jest ich praca  
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ale tak jest, niech Pan mi uwierzy, że tak jest, ale jak zgaśnie lampa to czasami czy sołtys, czy 
mieszkaniec, dobrze jest jak nam zapowie, bo pracownik nie jeździ codziennie i nie sprawdza 
tego, tak, czasami jest to po prostu raz na tydzień, czy raz na dwa tygodnie, w zależności od 
potrzeb i dlatego nam jest łatwiej, jeżeli mamy sygnał, że nie świeci się, przestała się świecić 
lampa, nie wiem, na Raczyńskiego 35, no to wtedy od razu zgłaszamy i już nie czekamy na 
przykład do wieczora i nie jedziemy sprawdzić, bo jeżeli mieszkaniec mówi, że przy jego 
posesji się przepaliła żarówka, no to od razu to zgłaszamy, a na wymianę takich, takich 
żarówek, to firma też nie jest, to nie jest też od razu, tylko po zgłoszeniu mają też tydzień 
czasu, tydzień roboczy do, do wykonania takiej usługi, więc im wcześniej tym, tym lepiej  
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
a jakie jest, jeszcze tylko pytanie mam, jaki jest okres gwarancji na nowe chodniki, albo czy 
nowe drogi? bo chodzi mi tutaj właśnie o ten odcinek od mostków w stronę podstawówki, ja 
wiem, że to już jest po gwarancji, to jest teraz w interesie gminy, ale to już było zgłaszane 
wcześniej, jak jeszcze chyba to było na gwarancji mi się zdaje też i z tym nic się nie zadziało 
ogólnie i to ten chodnik w ogóle ani razu, jak pamiętam, zgłaszałem to 2-3 lata temu 
pierwszy raz, ani razu nie był podjęta próba naprawy  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
wie Pan co, nie umiem powiedzieć, bo to każda inwestycja w zależności od tego jak przetarg 
jest rozstrzygany i jak, jak tutaj wykonawca określi swoje zadanie, to tak jest, tak jest to 
ustalane, przeważnie to jest 72 miesiące albo 36, wszystko zależy od, od tutaj, od danego 
wykonawcy i, no i przetargu, który został rozstrzygnięty  
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
okej, dziękuję  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
proszę  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, teraz proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
bardzo dziękuję, ja chciałabym poruszyć trzy tematy, które nie pojawiały się co prawda 
dzisiaj na sesji, ale od jakiegoś czasu leżą mi na sercu z większym lub z mniejszym ciężarem, 
jeden temat jest neutralny, mam nadzieję, że tak zostanie odebrany, drugi trochę przykry, a 
trzeci zupełnie pozytywny, pierwsza rzecz to od jakiegoś czasu w tle naszej codzienności 
toczy się, niemrawo ale się toczy, dyskusja o ewentualnej restytucji praw miejskich 
Zaniemyśla i zauważyłam, tylko chciałam się podzielić tą obserwacją, że my w tej dyskusji tak 
bardzo nastawiamy się na przyszłość, zastanawiamy się w jaki sposób to wpłynie na naszą 
przyszłość, co się zmieni, a co się nie zmieni, a brakuje argumentów i wątków dotyczących 
przeszłości i teraźniejszości, przeszłości w tym kontekście, w jaki sposób Zaniemyśl te prawa 
miejskie utracił, to było w 34 roku i to nie była jakaś decyzja, która dotyczyła tutaj stricte 
wyłącznie naszej miejscowości, to była duża reforma administracyjna całego kraju, która 
miała na celu zrównanie różnic administracyjnych pomiędzy trzema zaborami, pomimo, że to 
był 34 rok, to te różnice ciągle jeszcze były istotne i trzeba było to uporządkować, zwłaszcza 
na terenie zaboru, byłego, zaboru rosyjskiego i austriackiego, tam były takie zupełnie 
nieznane dla nas jednostki administracyjne, jak miasteczka, jak wsie na prawach powiatu, jak 
osady miejskie i wszystko to trzeba było doprowadzić do porządku, tak żeby w całym kraju 
były po prostu miasta i wsie, tak jak mamy to dzisiaj i generalnie wtedy 722 miasta utraciły 
prawa miejskie, większość właśnie w tych dwóch zaborach rosyjskim, byłych, byłych 
zaborach rosyjskim i w Galicji, w byłym zaborze pruskim dotknęło to wyłącznie 19 
miejscowości, w tym niewielkim gronie znalazł się Zaniemyśl i tak do końca no wiadomo, 
było kryterium liczby mieszkańców, ale były też takie bardziej ocenne kryteria rozwoju 
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gospodarczego, zdarzyło się tak, że nawet mniejsze miejscowości niż Zaniemyśl, jak na 
przykład pobliski Książ czy Mikstat zachowały prawa miejskie, no Zaniemyśl akurat nie 
zachował, w każdym razie ta decyzja, no była to decyzja, która dotyczyła wielu miejscowości 
na terenie całej Polski, niektóre z nich już zdecydowały się na wystąpienie z wnioskiem o 
restytucję i ten wniosek został pozytywnie rozpatrzony, w każdym razie chciałam na to 
zwrócić uwagę, że ten 34 rok to nie było jakieś załamanie tutaj statusu Zaniemyśla, że coś się 
wydarzyło strasznego, że właśnie ta decyzja musiała zostać podjęta ze względu na 
wydarzenia tu w tym Zaniemyślu, to była duża reforma, w tym wielkim gronie 700 
miejscowości znalazł się też Zaniemyśl być może trochę z przypadku, bo tak jak powiedziałam 
było także mniejsze miejscowości tymi miastami pozostały, także tyle jeżeli chodzi o 
przeszłość, natomiast jeżeli chodzi o teraźniejszość to oprócz tych kryteriów formalnych, 
które spełniamy i które była już tutaj mowa, na której sesji mówił o tym pan Kierownik 
Referatu Gospodarki Nieruchomościami, to też chciałam zwrócić uwagę na coś takiego, że 
Zaniemyśl jest dla pozostałych miejscowości z naszej Gminy takim ośrodkiem handlu i usług, 
tu właśnie większość placówek handlowych czy usługowych ma siedzibę jednak tu w 
Zaniemyślu i mieszkańcy mniejszych miejscowości tu się kierują i to też tak jakby przemawia 
za tym miejskością, za tą miejskością, ale co więcej i dziwię się, znaczy nie, może inne osoby 
też na to zwróciły uwagę, ale nie pojawił się jeszcze ten wątek w dyskusji, to są wyniki 
wyborów i niekoniecznie tylko tych ostatnich, ale każdych wyborów prezydenckich czy 
parlamentarnych z ostatnich lat, jak się spojrzy na wyniki z obwodowej komisji tutaj w 
Zaniemyślu , to one są statystycznie takie jak w miastach i to jest tyle, co właśnie, czego do 
tej pory brakowało mi w tej dyskusji, drugi temat to jest właśnie ten przykry, rok temu 
zostały ustawione kontenery na tekstylia przy siedzibie ZGK no i tak nie za bardzo działają te 
kontenery, znaczy one zostały ustawione w związku z licznymi prośbami mieszkańców, którzy 
nie mieli w jakiś sposób pozbyć się zbędnych tekstyliów i widać, że to nie do końca tak działa, 
zdarzyło się tego lata, że przejeżdżając ulicę Sosnową zauważyłam, że jest dookoła tych 
kontenerów mnóstwo ciuchów porzuconych, no właśnie poza kontenerami pozostawionych 
w pobliżu, zgłosiłam to na numer telefonu, tam z boku na każdym z tych kontenerów jest 
numer telefonu, na którym należy zgłaszać potrzeby opróżnienia i faktycznie tak się 
wydarzyło, już nie pamiętam, czy po tygodniu, czy po dwóch, one zostały opróżnione, nie 
minęło czasu, mało, wiele znowu zdarzyła się podobna taka sytuacja, już chciałam to 
ponownie zgłosić, ale sobie myślałam halo, coś tu nie gra, to jest niemożliwe, żeby te 
kontenery zapełniały się tak szybko, podeszłam do nich i zaczęłam wrzucać te ciuchy do 
środka i one wszystkie się zmieściły, Kamila mówi, że ma dokładnie takie samo 
doświadczenie, również wrzucała ciuchy do środka, albo osoby, które przywożą te tekstylia 
do kontenerów nie wiedzą jak się je obsługuje, pamiętam, że jak one się pojawiały w latach 
dziewięćdziesiątych, to też miałam takie wątpliwości, jak to zrobić, żeby coś włożyć do 
środka, skoro ta klapa jest cały czas zamknięta, ale to jest mało prawdopodobne, albo im się 
nie chce po prostu tego wrzucić, Szanowni Państwo, te kontenery się tam pojawiły z jednej 
strony, żeby pomóc nam rozwiązać problem nadmiaru tekstyliów, z drugiej strony one się 
pojawiły po to, i takie jest ich w moim odczuciu najważniejsze zadanie, żeby pomóc 
zagospodarować te tekstylia, żeby one nie trafiały na składowiska i jeżeli będziemy wkładać 
je do środka, to one nie zamokną, nie zostaną obsikane przez koty, nie zostaną rozwleczone 
po okolicy, więc jest większa szansa, że zostaną w jakiś lepszy sposób spożytkowane, tak, bo 
one trafiają albo do lumpeksów, albo na eksport do Afryki, albo na czyściwo, albo na 
spalanie, no i wiadomo, zależy w jakim są stanie, chodzi o to, żeby były w jak najlepszym, no 
a już ostateczność, co się może wydać, że te brzydkie, zaśmiecone otoczenie będzie tak kuło 
w oczy, że w końcu mieszkańcy zaczną się domagać usunięcia tych kontenerów i sami sobie 
strzelimy w kolano, także bardzo proszę, że jeżeli ktoś już korzysta z tego miejsca, to żeby 
korzystał prawidłowo i te tekstylia umieszczał w środku, dodatkowo w najbliższych trzech 
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tygodniach do 22 listopada jest taka okazja, żeby tych zbędnych ciuchów nie wyrzucać do 
kontenerów, tylko zawieźć do Szkoły w Śnieciskach, gdzie jest prowadzona zbiórka i po jej 
zakończeniu zebrane tekstylia zostaną przekazane przedsiębiorcy, który za każdy kilogram 
zebranej odzieży przekaże złotówkę na wskazany cel, a tym celem jest leczenie małej Zosi, 
także może w najbliższych trzech tygodniach w ten sposób zagospodarujmy nasze zbędne 
ciuchy, ale na pewno nie zostawiajmy ich obok kontenerów, ewentualnie też tutaj Pani Wójt, 
myślałam, że może w ostateczności, gdyby jednak takie sytuacje się powtarzały, to nie wiem, 
może jakiś monitoring, który zapewne jest przy siedzibie ZGK, właśnie skierować też na te 
kontenery, ale to, to pewnie ostateczność  
Radny Michał Marciniak 
ja bardzo przepraszam, bo chciałem tylko do tej wypowiedzi nawiązać, przepraszam, bo nie 
miałem udzielonego głosu, tam jest problem innego typu, tam jest pięć kontenerów 
ustawionych, ale na czterech jest naklejka, że to jest na odzież nową, nieużywaną, tylko 
jeden kontener jest na odzież używaną, ja kiedyś sam osobiście podjechałem i też 
podszedłem do jego kontenera był pełen i wypakowałem jeden worek do drugiego, po czym 
się zorientowałem, że tam jest taki napis, że tylko odzież nowa, nie używana, więc tam po 
prostu by to się, wydaje mi się, że szłoby rozwiązać, gdyby cztery kontenery były na odzież 
używaną, a tylko jeden na nową, bo tutaj jest większa potrzeba, także to jest w mojej ocenie 
główny problem, takie są napisy na czerwono, że cztery są na nowo, a jeden tylko na 
używane, musiałoby być odwrotnie rozwiązane  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
to być może, to należy było wyjaśnić z właścicielami tych kontenerów, czy oni faktycznie 
zbierają nowość, a jeżeli ten, który jest nie na nowo jest pełen, to żeby jednak zgłaszać 
potrzebę jego opróżnienia i trzeci temat, mam nadzieję, że to już do większości Pań dotarła 
taka informacja, do większości Państwa, że od 1 listopada zmieniają się zasady nieodpłatnych 
badań mammograficznych, został poszerzony, rozszerzony ten zakres wiekowy Pań, które 
mogą korzystać z tych badań, do tej pory było, jeszcze dzisiaj jest 50-69 od 1 listopada jest 
45-74, zadzwoniłam do tego Ośrodka Profilaktyki i Epidemiologii Nowotworów w Poznaniu, 
który wystawia mammobusy i udało mi się ustalić, że najbliższa wizyta mammobusów w 
Zaniemyślu jest 20 listopada, więc ja bardzo proszę wszystkie Panie właśnie, te które do tej 
pory nie mogły korzystać, żeby się zapisały, my z koleżanką Kamilą już się zapisałyśmy, bo 
jesteśmy w tej rozszerzonej pięciolatce, dzwonią do tych, których mają już w bazie, ale te 
Panie, które są 7, 8 i starsze jeszcze w bazie nie są, także bardzo proszę, żeby Panie 
korzystały, dziękuję  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, teraz Radny Tomasz Grabowski, za chwileczkę Pani udzielę głosu, był 
pierwszy  
Radny Tomasz Grabowski 
bardzo dziękuję, ja mam taką jeszcze propozycję, a propos właśnie tutaj tego co powiedział 
jeden z mieszkańców, że może by jakąś skrzynkę funkcyjną, nie wiem, zgłoś sprawę, tego 
typu rzeczy, żeby też nie przychodzili ci wszyscy ludzie tutaj do informacji, składali 
zapotrzebowanie na załatanie dziury, na poprawienie znaków, czegokolwiek innego i to 
gdzieś tam na głównej stronie, zmieniamy w tej chwili stronę gminną, w związku z czym 
warto by było taką rzecz dodatkową załączyć  
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
na tym portalu, gdzie mamy plany zagospodarowania przestrzennego, również można 
zgłaszać potrzebę interwencji  
 
Radny Tomasz Grabowski 
okej, no to być może trzeba to bardziej uwydatnić, żeby też wszyscy, wszyscy wiedzieli, na 
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prośbę Prezydenta Grupy Motocyklowej Czerwone Lwy mam taki przekaz do Państwa 
Sołtysów, jeżeli Państwo pozwolicie, to odczytam, w dniu 2 grudnia bieżącego roku Grupa 
Motocyklowa Czerwone Lwy Zaniemyśl organizuje już po raz siódmy Konwój Świętego 
Mikołaja, czyli imprezę dla naszych dzieci, konwój otrzymał już zaproszenie i odwiedzi Środę 
Wielkopolską i Dominowo, tradycyjnie już główna impreza odbędzie się w Zaniemyślu, Panie 
i Panowie Sołtysi zainteresowani przyjazdem Mikołaja, Mikołajowej i Elfów z konwojem do 
dzieci z pozostałych Sołectw są zaproszeni do siedziby Czerwonych Lwów, Lwiej Groty w 
Pałacu w Łęknie, spotkanie informacyjne odbędzie się w dniu 7 listopada o godzinie 18:00 i 
zaniemyscy motocykliści serdecznie zapraszają, czyli będzie standardowo konwój, natomiast 
jakby nikt z naszej Gminy nie zgłosił zapotrzebowania, żeby do któregoś Sołectwa przyjechali 
i tam te dzieci nasze zabawiali, bardzo dziękuję  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, tu już kilku Sołtysów widziałem wyszło, więc do wszystkich pewnie ta 
informacja nie dotarła, bardzo proszę Pani Sołtys  
Sołtys Sołectwa Mądre Cecylia Nowak 
do rozmowy tu Radnego Pana Marciniaka muszę podziękować, że się zainteresował tą 
sprawą i taki bym miała apel do wszystkich Radnych i zaprosić na 8 listopada do Szkoły 
Podstawowej w Pigłowicach na spotkanie, żeby obronili tą naszą wioskę, bo my mamy być 
zamknięci w skrzynkę normalnie i naprawdę proszę, i żeby po prostu pomogli nam, nie, żeby 
może to wstrzymać czy przenieść w inne miejsca, bo my tutaj już walczymy jakiś dłuższy czas, 
jak tylko było ogłoszone tu w Urzędzie Gminy od początku Pani Radca Prawna, 6 października 
to było tak? no, to żeśmy w imieniu Sołectwa tam naszego zrobiliśmy taki protest pisemny z 
podpisami, złożyliśmy w Urzędzie Gminy, no ale nie wiem czy my to sami obronimy, nie, no, 
bo to jest prawie 100 hektarów szkiełko przy szkiełku, no i zapraszam tego ósmego, tutaj 
Pani Wójt mówię, żeby do tych Pigłowic, jak są zainteresowani, chcą nam obronić, żeby jakoś 
tam, no, dziękuję bardzo  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, drodzy Państwo, jeszcze chciałem tutaj, zaproszenie wpłynęło na moje ręce, 
pozwolę sobie je odczytać, Dyrekcja, Grono Pedagogiczna i uczniowie Szkoły Podstawowej 
im. Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu mają zaszczyt zaprosić do udziału we 
wspólnym Marszu Niepodległości, który odbędzie się 10 listopada 2023 roku, wyruszymy o 
godzinie 10:30 spod Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu i przejdziemy biało-czerwonym 
korowodem ulicami Poznańską i Średzką pod siedzibą OSP Zaniemyśl, gdzie będą miały 
miejsce główne obchody uroczystości, czyli odbędzie się apel i odśpiewanie hymnu 
państwowego, w razie niesprzyjających warunków atmosferycznych uroczystość odbędzie 
się na Hali widowiskowo-sportowej też o godzinie 10:30, bardzo zapraszam Państwa 
Radnych, Państwa Sołtysów i mieszkańców, którzy będą chcieli, chwileczkę, będą chcieli 
uczestniczyć w tym wydarzeniu i jeszcze jedna sprawa, gdyż jestem przy tych uroczystościach 
patriotycznych, w tym samym dniu o godzinie 18:00 odbędzie się msza święta w Kościele 
pod wezwaniem św. Wawrzyńca w Zaniemyślu, nastąpi złożenie wiązanek i zapalenie zniczy 
pod pomnikiem Powstańców Wielkopolskich, przejście do Izby Pamięci, uroczystość nadania 
nazwy Zaniemyska Strażnica Historii i uroczysta Akademia w Gminnym Ośrodku Kultury z 
okazji obchodów Narodowego Święta Niepodległości przygotowaną przez uczniów Szkoły 
Podstawowej w Śnieciskach i ta akademia będzie około godziny dziewiętnastej, i to mamy na 
uroczystości nasze na 11 listopada, jeszcze 11 listopada, tak jak Pani Wójt mówiła, odbędzie 
się rajd rowerowy, i teraz bardzo proszę o zabranie głosu, tak?, bardzo proszę  
 
Mieszkanka Łękna 
dzień dobry, ja bym chciała zapytać, bo nie ma Pani Wójt, to może poproszę Panią Sekretarz, 
ze względu na tą akcję, o której tutaj mówiła Pani Radna Gomułkiewicz, to jest akcja Szkoła 
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Podstawowa w Śnieciskach i 'Ubrania do oddania', do której serdecznie zapraszam, chociaż 
nie mi zapraszać, bo organizuje to szkoła, ale chcielibyśmy zostawić plakaty o tej akcji w 
Urzędzie do zawieszenia i czy jest zgoda na to, okej, od razu mówię, że serdecznie Państwa 
zapraszam, jak macie rzeczy, których można się pozbyć to, to po prostu ich się pozbądźmy, a 
ktoś będzie z tego korzystał, ale jest jeszcze druga sprawa, którą chciałabym poruszyć też 
tutaj w kontekście sprawy, która już była poruszona, czyli konsultacji społecznych 
dotyczących statusu miasta, tak jak większość z Państwa otrzymałam też informacje i fajnie 
do domu tylko z moim adresem, nie było tutaj napisane do kogo to jest z imienia i nazwiska i 
słusznie, bo w końcu są to konsultacje, natomiast po otwarciu tej koperty już przestało być 
takie wszystko dla mnie jasne, chciałabym prosić o wyjaśnienie, ponieważ na tych arkuszach, 
które zostały nazwane ankietą, których wzór dołączony był do zarządzenia, Pani Wójt, 
mówiący o tych konsultacjach, długopisem dopisane były numery, ja też mam swój numer 
przypisany i mój mąż też ma swój numer przypisany, myślę, że nie tylko ja i mój mąż mamy 
przypisane te numery i chciałabym zapytać z czego wynika nadanie tego numeru, bo w 
zarządzeniu był wzór i wzór nie miał numeru, a dokument przesłany do wypełnienia miał 
numer i chciałabym zapytać po co ten numer? i dlaczego on się w ogóle tam znalazł  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę do mikrofonu  
Sekretarz Gminy Danuta Sobkowiak 
te ankiety opracowywał Kierownik Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa i myślę, że on 
nadał te numery, żeby nie wróciły albo nie były powielane ankiety po prostu inne 
dodatkowe, żebyśmy wiedzieli ile było wysłanych ankiet, i że po prostu nie były kserowane 
przez inne osoby, jest to jakby do wyliczenia się ile wysłaliśmy ankiet i ile do nas wróciło  
Mieszkanka Łękna 
rozumiem  
Sekretarz Gminy Danuta Sobkowiak 
tylko po  
Mieszkanka Łękna 
to ja rozumiem, tyle tylko, że również ten pracownik pisał to zarządzenie i to powinno być w 
załączniku do zarządzenia, przypominam, że chyba, że się mylę Pani Mecenas, że jak mamy 
załącznik do zarządzenia, to nie wolno tam nic dodawać, obowiązuje nas załącznik do 
zarządzenia, prawda?  
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
Szanowna Pani, nie widzę, nie mam teraz przed oczami tego zarządzenia, powinno być tak 
jak w tym wzorze, to prawda, natomiast jeżeli tam coś zostało dopisane, no to ja nie mam 
wiedzy na ten temat, jeżeli to wysyłał wydział, no to on by musiał jakby wyjaśnić skąd się to 
wzięło  
Mieszkanka Łękna 
no właśnie, bo nie chcę odpowiadać na dokumencie, o którym ja wiem, że jest po prostu 
niezgodny z przepisem, bo przepis mówi, że załącznik stanowi część zarządzenia, prawda? a 
ja mam coś, co nie jest na podstawie tego załącznika napisane, to znaczy przesłane do mnie  
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
z tym, że może być tak, że jest to wzór i jeżeli on nie ingeruje w treść, nie zmienia tej treści 
ani sensu, no to nie czyni tego nieważne, trzeba ocenić po prostu widząc, ja nie widzę po 
prostu tego załączenia  
 
Mieszkanka Łękna 
ale rozumiem, że to nie zostało z Panią skonsultowane jako z Radcą  
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
nie  
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Mieszkanka Łękna 
okej  
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
mi nic nie wiadomo o tym, żeby tam jakieś numery były dodane  
Mieszkanka Łękna 
okej, rozumiem, druga rzecz, o którą chciałam zapytać, co też jest dla mnie, to znaczy może 
tak, to już będę miała pytanie do Pani, Pani Mecenas, proszę o taką informację, czy ta 
uchwała, na którą Państwo, na której się opierają te konsultacje, czyli uchwała z 29 marca 
2021 roku, na którą powołujecie się Państwo, czy ona do czasu wydania zarządzenia przez 
Panią Wójt, czyli do 18 sierpnia 2023 roku została zmieniona? coś zostało do niej dodane w 
stosunku do tej pierwotnej uchwały z 21 roku, która była pisana w marcu?  
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
ja może odpowiem w ten sposób, że nie chcę się tu wypowiadać za Panią Wójt, bo to nie jest 
jakby w mojej bezpośredniej gestii i też nie jestem tu od udzielania porad prawnych na 
zewnątrz, bo jestem do obsługi Rady i Pani Wójt,  
Mieszkanka Łękna 
ale ja nie proszę Panią o doradztwo, ja proszę o odpowiedź  
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
myślę, że ja bym proszę po prostu to pytanie na piśmie, bo powiem tak, znowu nie widzę 
dokumentu, bym musiała mieć te dokumenty przed sobą i to jest też no kwestia jakichś tam 
ocen i tak dalej, nie chcę się wypowiadać, bo nie mam w tej chwili wiedzy, bym musiała to 
widzieć, najlepiej jakby Pani sformułowała takie zapytanie czy wniosek po prostu, bo to jest 
taki klasyczny wniosek, który można złożyć na podstawie kpa i wtedy Pani Wójt udzieli 
odpowiedzi, myślę, że to będzie najlepsza forma, bo wtedy będzie można rzetelnie przyjrzeć 
się, zobaczyć podstawy prawne, porównać pani sformułuje też jasno pytanie, no i wtedy 
dostanie odpowiedź  
Mieszkanka Łękna 
 okej, to myślę, że formułuję jasno pytania ale chciałabym jeszcze w takim razie o jedną 
rzecz, bo ja zakładam, że ona nie została zmieniona, nic takiego nie znalazłam, Państwo też 
nie powołujecie się na uchwałę ze zmianami, także zakładam, że nie została zmieniona, 
pytam dla pewności, bo nie śledzę tego na bieżąco, natomiast zaniepokoiła mnie jeszcze 
jedna rzecz, a mianowicie imię i nazwisko, tego to już zupełnie nie rozumiem, dlaczego 
Państwo, kiedy pytacie nas o zdanie, nas jako mieszkańców, pytacie nas o imię i nazwisko? i 
podpis, okej? i podpis, nie trudno znaleźć rozstrzygnięcia nadzorcze na przykład Najwyższego 
Sądu Administracyjnego, który mówi wprost, że podawanie przez osoby biorące udział w 
konsultacjach społecznych wrażliwych danych osobowych nie stanowi koniecznych 
warunków do ich skutecznego przeprowadzenia, prawidłowe przeprowadzenie konsultacji z 
mieszkańcami zgodnie z zasadą reprezentacyjności nie wymaga podawania danych 
imiennych mieszkańców, tu jest całe uzasadnienie, nie będę go czytać, przeczytam tylko 
końcówkę, przyjęte w uchwale rozwiązania, ponieważ tu chodziło o również uchwałę innego 
samorządu, nie stanowiło o konsultacjach z mieszkańcami jako formie dialogu z organami 
władzy publicznej, lecz de facto stanowiło plebiscyt, ja chcę uczestniczyć w konsultacjach na 
podstawie uchwały dotyczącej konsultacji, a nie w plebiscycie, nie chcę, żeby moja, moja 
odpowiedź zbierana była kategoryzowana w jakikolwiek sposób, nie chodzi o to, że ja nie 
chcę powiedzieć, czy nie chcę wyrazić wprost, czy jestem za, czy przeciw, bo to jest tu 
nieistotne, chodzi o to, że jest to po prostu, postąpiłabym niezgodnie z własną wiedzą, 
niezgodnie z przepisami i myślę, że nie tylko ja, natomiast jeżeli chodzi, przepraszam bo tutaj 
się, o tu mam tą kartkę, wskazujecie Państwo na to, że mówię Państwo, mówię do 
pracowników Urzędu, że mogą wypowiedzieć się tylko pełnoletni mieszkańcy, nie wiem czy 
Państwo wiecie, ale uchwała, na którą się powołuje Urząd, ma rozstrzygnięcie nadzorcze, ma 
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rozstrzygnięcie nadzorcze ze względu na, już przeczytam, istotne naruszenie prawa, to 
rozstrzygnięcie nadzorcze jest z 30 kwietnia 2021 roku właśnie w kontekście, ponieważ 
projektowane tam było również wyraz PESEL, ale także wyraz pełnoletni i teraz pytanie, czy 
w ogóle można w taki sposób przeprowadzić konsultacje, skoro opieramy się na przepisach, 
które mają, krótko mówiąc, rozstrzygnięcie nadzoru prawnego i to już nie jest pytanie, to już 
nie jest wątpliwość, po prostu tak jest, ja mogę przecież zostawić to Pani, może Pani to 
przejrzeć, ale zapewne nie będzie Pani chciała, ja nie będę niczego pisać, po prostu nie będę 
uczestniczyć w czymś, co nie jest konsultacją i wtedy Państwo będziecie wiedzieć, że ten 
jeden z nieoddanych głosów to również jest mój, pewno to nieważne, bo teraz co jest ważne, 
o czym się nie mówi mieszkańcom, to to, że Wójt w ogóle nie musi brać, tak skonstruowany 
jest przepis i tu nie mam do nikogo pretensji, tylko to nigdzie chyba nie wybrzmiało, że Wójt 
podejmując jakiekolwiek decyzje, oczywiście tutaj Państwa jest ostatnie zdanie, ale w ogóle 
nie musi brać pod uwagę wyniku tych konsultacji i pytanie teraz, bo nie ma Pani Wójt, czy 
weźmie, czy nie weźmie  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
mogę przerwać, bo to nie Wójt będzie decydował, tylko Rada będzie decydował  
Mieszkanka Łękna 
tak jak powiedziałam, ale Wójt podejmuje decyzję, czy w ogóle Państwu to przedstawiać i 
Wójt podejmuje decyzję liczyć i jak liczyć, i czy są numerki, czy ich nie ma, i czy są podpisy, 
czy ich nie ma, czy jest mieszkaniec pełnoletni i kto to w ogóle jest mieszkaniec, ponieważ 
Państwo tutaj w tych dokumentach również mówicie o zameldowaniu. co jest w ogóle 
bezprawne, bo mieszkaniec nie musi mieć meldunku, tyle chciałam powiedzieć  
Sekretarz Gminy Danuta Sobkowiak 
tylko pytanie Pani Marto, jak dotrzeć do mieszkańca, który nie jest zameldowany? jak 
dotrzeć do niego, skąd wziąć adres?  
Mieszkanka Łękna 
to już nie jest moje zadanie  
Sekretarz Gminy Danuta Sobkowiak 
wiem, ale to po prostu dlatego ustaliliśmy, że mieszkańcy  
Mieszkanka Łękna 
wie Pani, to jest tak jakby mi Pani powiedziała, jak bez numerków policzyć te karty? nie 
wiem, to jest Państwa zadanie  
Sekretarz Gminy Danuta Sobkowiak 
znaczy tu nie chodzi o policzenie kart, tylko chodzi o to, żeby nie były zdublowane, że nie 
były kserowane  
Mieszkanka Łękna 
ale proszę zrozumieć, nie może być tak, że Państwo sobie coś dajecie w zarządzeniu, a potem 
pracownik bez wiedzy radcy prawnego sobie coś zmienia  
Sekretarz Gminy Danuta Sobkowiak 
to akurat rozumiem, tylko wyjaśniam dlaczego te numerki, tak  
Mieszkanka Łękna 
okej, dziękuję bardzo  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, drodzy Państwo, jeszcze chciałem tutaj analizę oświadczeń majątkowych 
przedstawić, dobrze, chwileczkę, to już zacząłem, to skończę, zgodnie z artykułem 24h 
ustawy o samorządzie gminnym Radni zobowiązani byli do złożenia Przewodniczącemu Rady 
Gminy oświadczeń majątkowych, w ustawowym terminie do 30 kwietnia 2023 roku według 
stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku, oświadczenia zostały złożone przez wszystkich 
Radnych, analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych dokonał również 
Naczelnik Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej, do osób, u których stwierdzono 
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nieprawidłowości zostaną przesłane pisma i bardzo proszę teraz Radna, Radna Małgorzata 
Fertała, Powiatowa  
Radna powiatowa Małgorzata Fertałą 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja chciałabym tutaj też zgłosić moje wątpliwości co do 
tego, co do tej ankiety i rozdysponowania ich pomiędzy mieszkańcami, przyznam się 
szczerze, że ja ponoć jestem w posiadaniu zdublowanej ankiety, ponieważ no dzisiaj byłam w 
Urzędzie i pobrałam trzy ankiety, otrzymałam je rzeczywiście z takimi nadanymi numerami 
ale dowiedziałam się, że już takowe gdzieś do skrzynki dostałam, ja tam nie wiem, czy to 
ktoś, kto to wyjął, czy nie wyjął, czy tak dalej, ale w każdym razie bez problemu dostałam 
podwójny numer, natomiast moje wątpliwości budzi również fakt o moje dane osobowe, 
Urząd ma bowiem możliwość przetwarzania i oczekiwania ode mnie danych osobowych, 
które są mu niezbędne w danej sprawie i ja nie rozumiem, dlaczego, kiedy będę wyrażała 
swoją opinię na temat, czy Zaniemyśl ma być miastem, czy wsią, potrzebne są Państwu moje 
dane osobowe i co, będziecie odhaczać, czy byłam za władzą, czy przeciwko władzy? no tak, 
bo powiedzmy sobie ze strony Urzędu, Urząd jest jednym wielkim orędownikiem nadania 
praw miejskich, o czym świadczą chociażby rozdysponowane ulotki, które mówią nam o tym, 
jak to będzie pięknie, kiedy staniemy się miastem, a nikt nie mówi o tym, nikt nie przekazał 
mieszkańcom na przykład obliczeń, w jaki sposób konstruuje się budżet i wpływy do budżetu 
dla wsi i dla miast, bo być może to jest zasadnicza różnica, że to co składa się z podatków, z 
CIT-u, z PIT-u i tak dalej, i co ma istotny wpływ na kształtowanie budżetu wiejskiego, jest 
zupełnie inne i niekorzystne dla miast, Pani Sekretarz, były takie rachunki robione? czy na 
przykład sposób naliczania subwencji oświatowej jest dokładnie taki sam w miastach jak i na 
wsiach?, bo my cały czas tylko mówiliśmy, Państwo nas przekonywaliście, że będzie fajnie, 
pięknie, że nic nie wzrośnie i tak dalej, natomiast mi się bardzo podobał wpis na 
Zaniemyślanach, myślę chyba pojawił się taki portal na Facebooku Zaniemyśl24.pl czy coś 
takiego, taki wpis pełen wątpliwości, których no niestety nie, nie rozwiała Gmina, natomiast 
proszę się zastanowić nad tym czy, bo ja zaczynam mieć wątpliwości czy te konsultacje w 
ogóle będą miały jako, będą, prawomocne w obliczu tego, co powiedziała moja 
przedmówczyni i proszę się zastanowić nad tym, czy oczekując ode mnie danych osobowych 
wypisanych w ankiecie, rzeczywiście macie Państwo do tego prawo, bo ja uważam, że 
przetwarzanie, że pozyskanie, pozyskane w ankiecie dane moje osobowe są jednak znacznie 
wygórowane w stosunku do tego, co Urząd mógłby żądać ode mnie, dziękuję  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? ja tylko jeszcze przypomnę 
Państwu, że jutro jest ostatni dzień składania ankiet, mówię to do tych, którzy jeszcze 
ewentualnie nie złożyli, a chcieliby to zrobić i wypowiedzieć się w tych konsultacjach, jeżeli 
nie ma więcej głosów, aha, Radny Michał Maliński wycofał swój głos, czy, czy chce zabrać 
głos?  
Radny Michał Maliński 
tak  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
to proszę Radny  
Radny Michał Maliński 
wycofałem ale już ponownie jeszcze właśnie dopowiem, tak jak Pan Przewodniczący 
powiedział, niektórzy mieszkańcy chcieliby wypowiedzieć się w tej, w tych konsultacjach, 
nawet może pomimo tych właśnie wad prawnych, ale nie mogą, bo zostało to przekazane 
tylko do osób, które są zameldowane na naszym terenie i w ogóle na przykład też złożone do 
skrzynek listownych do, no nie wiem, według czego, według ilości, którzy tam są 
zameldowani, którzy mieszkają hurtowo w jedną kopertę, pięć sztuk przykładowo, nie 
wiadomo kim się, kto ma się tym poczęstować, ja jestem akurat przykładem takiej osoby, 
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mieszkańca Zaniemyśla, Gminy, tym bardziej Zaniemyśl, który nie jest zameldowany tu w 
Zaniemyślu, ale na przykład jestem, byłem do tej pory na liście, tutaj na spisie wyborców 
uprawnionych, co znaczy, że jestem mieszkańcem tej gminy? i nie wiem właściwie też, 
dlaczego ta konsultacja nie dotyczy mnie, jeśli jestem mieszkańcem, mówiliśmy wcześniej na 
tutaj, gdy podejmowaliśmy tą uchwałę o tych konsultacjach, że będą brali udział mieszkańcy 
całej Gminy, pomimo, że mieszkają na wioskach, nie są mieszkańcami Zaniemyśla, wiadomo, 
że też ta ilość tych mieszkańców wiosek jest porównywalna, a może nawet trochę wyższa niż 
Zaniemyśla, mi się wydaje, że po prostu to też będzie tak, że największy głos będzie w tych 
konsultacjach osób, które nie są mieszkańcami Zaniemyśla, szkoda, że to tak zostało 
skonstruowane, dziękuję  
 
10. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, jeżeli nie ma więcej głosów w dyskusji, to przejdziemy do ostatniego 
punktu, zamknięcie sesji drodzy Państwo, dziękuję za udział, zamykam LX (60) sesję Rady 
Gminy Zaniemyśl, dziękuję i do widzenia, do zobaczenia 
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